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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan eşi Emine Erdoğan ile birlikte 
Malazgirt Zaferi’nin 950. yıl dönümü kutlama programına katıldı.
Malazgirt Millî Park Alanı’nda düzenlenen 
programda konuşan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan,  “Anadolu’yu ebedi yurdumuz 
hâline getiren Malazgirt Zaferi’nin 950.  yıl 
dönümünde, Sultan Alparslan’dan başlayarak 
tüm kahramanlarımızı, şehitlerimizi, 
gazilerimizi rahmetle yâd ediyorum” dedi.
Dün, ecdadın bu toprakları yurt edinmek için 
akın akın Anadolu'ya gelirken, adeta bir 
toplanma ve dağılma merkezi işlevi gördüğü 
Ahlat'ta olduklarını anımsatan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Ahlat'ı medeniyete 
ve tarihe yeniden kazandırmak için hem 
Cumhurbaşkanlığı hem bakanlıklar 
bünyesinde önemli yatırımlar yaptıklarını 
söyledi.                        Sayfa 4/ Page 5

Выступая на программе, проведенной в 
национальном парке Манцикерт, 
президент Эрдоган сказал: «В 950-ю 
годовщину Победы Манцикерта, которая 
сделала Анатолию нашей вечной родиной, 
я с милосердием поминаю всех наших 
героев, мучеников и ветеранов, начиная с 
Султана Альпарслана»

.Напомнив, что они были в Ахлате, куда 
вчера стекались наши предки в Анатолию, 
чтобы сделать эти земли своей родиной, 
президент Эрдоган сказал, что они сделали 
важные инвестиции как в рамках 
президентства, так и министерств, чтобы 
вернуть Ахлата к цивилизации и истории.

TARİHTE BUGÜN...
ULUSLARARASI İNSAN 
ODAKLI ÜSTÜN HİZMET 
ÖDÜLÜ DEMİRCAN’A
“Başkent Platformu Genel Başkanı Aynı Zamanda Kırgızistan-
Türkiye Fahri Başkonsolosu Dr. Mustafa Kurt, Bugün  bu tarihi 
gerçekler ışığında, merkeze insanı koyarak, “Selçuklu ‘da, 
Osmanlı’da Cumhuriyette Bizim Diyerek” hem tarihimize sahip 
çıkmanın, beraberinde devletin sahibi mil-lettir anlayışıyla milli 
bir çizgide geleceğe köprü olmanın haklı gururunu yaşıyoruz.”

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ...
МЕЖДУНАРОДНАЯ 
НАГРАДА «ЗА 
ВЫДАЮЩИЕСЯ ЗАСЛУГИ» 
ВРУЧЕНА ДЕМИРДЖАНУ
Председатель Столичной платформы и почетный консул 
Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт: «Сегодня в свете 
этих исторических событий мы испытываем гордость в 
связи с тем, что защищаем нашу историю и являемся мостом 
в будущее в рамках понимания 
«Государство принадлежит народу», ставя человека в центр 
всего.

Sayfa 2/ Page 3

UNICEF: Yemen'de her 10 
dakikada bir çocuk yetersiz 
beslenme ve  önlenebilir 
hastalıklar yüzünden  ölüyor
Birleşmiş Milletler Çocuklara Yardım Fonu 
(UNICEF), iç savaşın yedinci yılına girdiği 
Yemen'de her 10 dakikada bir çocuğun yetersiz 
beslenme ve aşıyla önlenebilecek hastalıklar 
yüzünden hayatını kaybettiğini açıkladı.

ЮНИСЕФ: в Йемене 
каждые 10 минут умирает 
ребенок от недоедания и 
болезней, которые можно 
предотвратить
Детский фонд Организации Объединенных 
Наций (ЮНИСЕФ) объявил, что в Йемене, 
который находится на седьмом году 
гражданской войны, каждые 10 минут умирает 
ребенок из-за недоедания и болезней, которые 
можно предотвратить с помощью вакцин.

Sayfa 9/ Page 9

Almanya sel felaketi sonrasında afetzedelerin 
yaralarını tam olarak saramadı
Almanya’da temmuz ayının ikinci haftasında meydana 
gelen sel felaketinin ardından, yerel ve federal 
hükümetlerin yaraları hızla saramaması ülkenin doğal 
afetlere müdahale konusunda tam olarak hazırlıklı 
olmadığını ortaya koydu.

Германия не смогла полностью 
залечить раны пострадавших от 
стихийного бедствия после наводнения
После стихийного бедствия, произошедшего во 
второй неделе июля в Германии, неспособность 
местных и федеральных властей залечить раны 
быстро показала, что страна не была полностью 
готова к реагированию на стихийные бедствия.
Sayfa 10/ Page 11

Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi 
Ömüraliyev, Türk iş insanlarına  çağrıda 
bulundu
Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi Ömüraliyev, Türkiye ile 1 milyar dolar 
ticaret hedefine 2-3 yılda ulaşılacağına inandığını belirterek, "Türk 
yatırımcıları ülkemize yatırım yapmaya davet ediyorum." dedi.

Чрезвычайный и Полномочный Посол 
Кыргызской Республики 
в Турецкой Республике Кубанычбек 
Омуралиев призвал  турецких бизнесменов.
Чрезвычайный и Полномочный Посол Кыргызской 
Республики в Анкаре Омуралиев, отметив свою веру с то, что 
цель торговли с Турцией в 1 миллиард долларов будет 
достигнута через 2-3 года, сказал: «Я приглашаю турецких 
инвесторов инвестироваь в нашу страну».

Sayfa 22/ Page 23

ABD Başkanı Biden'a ulusal 
güvenlik ekibinden 'Kabil'de 
başka  terör saldırıları olabilir' 
uyarısı
Beyaz Saray, ulusal güvenlik ekibinin, ABD Başkanı Joe 
Biden ve Başkan Yardımcısı Kamala Harris'i Kabil'de 
başka terör saldırıları olabileceği konusunda uyardığını 
bildirdi.
Команда национальной 
безопасности президента США 
Байдена предупреждает: "в Кабуле 
могут быть и другие теракты"
Белый дом сообщил, что команда национальной 
безопасности предупредила президента США Джо Байдена 
и вице-президента Камалу Харрис о возможности 
дальнейших террористических атак в Кабуле. Sayfa 16/ Page 16
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ler Hep Beraber Büyük Bir Medeniyete 
Şanlı Bir Tarihe Sahibiz’’

Kültür ve Turizm Bakan Yardımcısı  Ahmet 
Misbah Demircan ziyaretten duyduğu mem-
nuniyeti dile getirerek, Sayın platform baş-
kanımıza ve yönetim kurulu üyelerine üstün 
hizmet plaketine layık görmenizden dolayı 
da ayrı ayrı teşekkür ediyorum.

Bizler Hep Beraber Millet Olarak Büyük Bir 
Medeniyete Şanlı Bir Tarihe Sahibiz. Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdo-
ğan Beyefendinin İfade Ettiği Gibi Bu Dava 
Selçuklu’nun Kalbi, Osmanlı’nın Vicdanı, 
Cumhuriyetin Aklıdır”  sözleriyle sizlerin 
misyonu aynı. 

Bahsettiğiniz insan odaklı milli çizgide ‘’in-
sanı yaşat ki, devlet yaşasın’’ düşünce çer-
çevesinde günümüzde önemli bir platform 
olduğunuzu görüyorum ve bu sebeple çalış-
malarınızın devamını diliyorum.

Sayın Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip 
Erdoğan beyefendinin liderliğinde bizlerde 
bugün  bu tarihi gerçekler ışığında, merkeze 
insanı koyarak, ‘’insanı yaşat ki, devlet ya-
şasın’’ anlayışı çerçevesinde siyaset yapıyor 
halkımıza hizmet ediyoruz. 

Ayrıca sizin işaret ettiğiniz gibi sivil toplum 
kuruluşu olarak toplumun tüm katmanlarını 
kucaklayan ve bütün siyasi partilere eşit me-
safede bir anlayış içerisinde olaylara yaklaşı-
mınız çok doğru bir yaklaşım. dedi. 
Daha Sonra Başkent Platformu Genel 
Başkanı Aynı Zamanda Kırgızistan Türki-
ye Fahri Başkonsolosu Dr. Mustafa Kurt 
Kırgızistan’dan Getirmiş Olduğu Milli 
Kıyafeti ‘’Çapan ve Kalpak’ı’’  Bakan Yar-
dımcısı Ahmet Misbah Demircan’a Takdim 
Ederek Ziyaret Son Buldu. 

kunlu)- Başkent Platformu GenelAnkara ( Sivil İnisiyatif/ Zeliha Sor-

Başkanı Aynı Zamanda Kırgızistan-Türki-
ye Fahri Başkonsolosu Dr. Mustafa Kurt, 
Başkent Uluslararası Barış ve Kardeşlik 
Platformu Platform Genel Başkan Vekili Av. 
Neslihan Duran Kocakaya, Kültür ve Turizm 
Bakan Yardımcısı Ahmet Misbah Demircan’ı 
Makamında Ziyaret Ederek İnsan Odaklı 
Hizmetlerinden Ötürü Üstün Hizmet Plake-
tini Taktim Ettiler.

Ziyarette Başkent Platformu Genel Başka-
nı Dr.Mustafa Kurt, Kültür ve Turizm Ba-
kan Yardımcısı Ahmet Misbah Demircan’a 
Platform Çalışmaları Hakkında Özlü Bir 
Bilgi Verdi.

Genel Başkan Kurt; Platform olarak bizler, 
tarihi mirasımızdan aldığımız ışık ve ilham 
doğrultusunda ‘’insanı yaşat ki, devlet yaşa-
sın’’ anlayışına hizmet etme maksadıyla bir 
araya gelmiş sivil bir inisiyatifiz.

Tarihimizden aldığımız ışık ve ilham doğ-
rultusunda odak noktasına insanı yerleştir-
mek sureti ile misyonumuzun özeti olan, 
“insanı yaşat ki, devlet yaşasın” anlayışına 
hizmet etme maksadıyla yola çıkmış ulusla-
rarası sivil bir inisiyatifiz.

Osmanlı imparatorluğunun milletimize ve 
tüm insanlığa mirası olan vakıf anlayışının 
maalesef son yıllarda üzeri küllendiği hepi-
mizce malum. Başkent platformu ailesi ola-
rak bu mirası yeniden gün ışığına çıkarma 
maksadı ile bir araya geldiğimiz tarihi bir 
gerçektir.

Bizler; şeyh edeb ali’nin “insanı yaşatki, dev-
let yaşasın” anlayışını düstur edinmemiz ha-
sebi ile siyasi partilerin şahsi görüşlerinden 
bağımsız, günlük politize olmuş siyasetten 
uzak, toplumun tüm katmanlarını kucakla-
yan bir anlayışa sahip olduğumuz gibi, farklı 
görüş ve fikirlere hep saygılı olduğumuzda 
kamuoyu tarafından iyi bilinmektedir. 

Bugün  bu tarihi gerçekler ışığında, merkeze 
insanı koyarak, “Selçuklu ‘da, Osmanlı’da 
Cumhuriyette Bizim Diyerek” hem tarihi-
mize sahip çıkmanın, beraberinde devletin 
sahibi millettir anlayışıyla milli bir çizgide 
geleceğe köprü olmanın haklı gururunu ya-
şıyoruz. 

Bizler bugün kendi içimizde farklı görüşlere 
sahip olsak da, yarınlarda milletçe el ele, 
verip güçlü Türkiye’yi birlikte var etmemiz 
gerektiğini hiç ama hiç unutmamalıyız. 
Dedi.

Törende Kısa Bir Konuşma Yapan Başkent 
Uluslararası Barış ve Kardeşlik  Platformu 
Genel Başkan Vekili Av. Neslihan Duran 
Kocakaya Şöyle Dedi; 

Sayın bakanım zatıâliniz misyonumuza uy-
gun örnek davranışlarınızdan beraberinde 
hizmetlerinden ötürü Başkent Platformu yö-
netim kurulu kararı ile üstün hizmet plaketi-
ne layık görüldünüz. Platformumuzun aldığı 
bu kararı huzurunuzda bildirmekten şahsım 
ve yönetim kurulumuz adına onur duyuyo-
rum. ‘’İnsan odaklı’’ hizmetlerinizden dolayı 
takdir ve tebrik ediyor, örnek davranışlarını-
zın devlet millet menfaatine devamını diliyo-
rum. Dedi.

‘’Kültür ve Turizm Bakan Yardımcısı  Ah-
met Misbah Demircan, Millet Olarak Biz-

TARİHTE BUGÜN...
ULUSLARARASI İNSAN ODAKLI ÜSTÜN HİZMET ÖDÜLÜ DEMİRCAN’A
“Başkent Platformu Genel Başkanı Aynı Zamanda Kırgızistan-Türkiye Fahri Başkonsolosu Dr. Mustafa Kurt, Bugün  bu tarihi gerçekler ışığında, merkeze insanı koyarak, 
“Selçuklu ‘da, Osmanlı’da Cumhuriyette Bizim Diyerek” hem tarihimize sahip çıkmanın, beraberinde devletin sahibi mil-lettir anlayışıyla milli bir çizgide geleceğe köprü 
olmanın haklı gururunu yaşıyoruz.”
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Зелиха Соркунлу) - Председатель 
Столичной платформы и почетный

Анкара (Гражданская инициатив
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консул Кыргызстана в Турции д-р 
Мустафа Курт и заместитель председателя 
Столичной платформы международного 
мира и братства Неслихан Дуран 
Коджакая нанесли визит вице-министру 
культуры и туризма Ахмету Мисбаху 
Демирджану и вручили ему награду «За 
выдающиеся заслуги» за его человеко-
ориентированную деятельность.

В ходе визита председатель Столичной 
платформы и почетный консул 
Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт 
предоставил вице-министру культуры и 
туризма Ахмету Мисбаху Демирджану 
краткую информацию о работе 
платформы. 

«Столичная платформа является 
гражданской инициативой, начавшей 
свой путь в соответствии со светом и 
вдохновением, которые мы получили 
из нашей истории, с целью служения 
концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает», которая и 
является нашей миссией.

Нам всем известно, что идеология 
Османской империи, оставленная нашему

народу и всему человечеству в 
наследство, к сожалению, за последние 
годы покрылась пеплом. Историческим 
фактом является то, что мы как 
Столичная платформа объединились 
с целью вновь вывести в свет данное 
наследие.

Общественности хорошо известно, 
что мы основываемся на идеологии 
шейха Эдебали «Создай условия для 
людей, пусть государство процветает», 
являемся независимыми от личных 
взглядов политических партий, далеки 
от однодневной политизированности, 
имеем концепцию, которая охватывает 
все слои общества, и всегда с уважением 
относимся к другим отличным от нас 
мнениям и видениям.

Сегодня в свете этих исторических 
событий мы испытываем гордость в 
связи с тем, что защищаем нашу историю 
и являемся мостом в будущее в рамках 
понимания «Государство принадлежит 
народу», ставя человека в центр всего. 
Даже если сегодня у нас разные взгляды, 
ни в коем случае нельзя забывать о 
том, что мы всей нацией, держась рука 
об руку, должны обеспечить будущее 
сильной Турции», - сказал председатель 
Курт.

В своей краткой речи в ходе визита 
заместитель председателя Столичной 
платформы международного мира и 
братства Неслихан Дуран Коджакая 
сказала: 

«Уважаемый вице-министр, правление 
Столичной платформы приняло 
решение вручить Вам награду «За 
выдающиеся заслуги» за образцовое 
поведение, соответствующее нашей 
миссии, и Ваш труд. Для меня большая 
честь от имени себя и нашего совета 
директоров сообщить Вам об этом 
решении, принятом нашей Платформой. 
Поздравляю Вас и благодарю за 
деятельность, ориентированную на 
человека. Пусть Ваше образцовое 
поведение и впредь служит на благо 
государства и нации».

Вице-министр культуры и туризма 
Ахмет Мисбах Демирджан: «Наш народ 
имеет великую цивилизацию и славную 
историю». 
Вице-министр культуры и туризма 
Ахмет Мисбах Демирджан выразил 
признательность за оказанный визит и 
сказал: « Я также хотел бы поблагодарить 
нашего уважаемого председателя 
Платформы и членов правления за то, что 
удостоили меня этой награды. 

Мы все вместе, как народ, имеем великую 
цивилизацию и славную историю. Как 
говорил г-н президент Реджеп Тайип 
Эрдоган, «Это дело - сердце сельджуков, 
совесть османов, мудрость республики». 
Ваша миссия соответствует этим словам. 

Я вижу, что вы являетесь важной 
платформой в рамках той национальной 
линии, ориентированной на людей, о 
которой вы упомянули, и концепции 
«Создай условия для людей, пусть 
государство процветает». В связи с 
этим, я желаю, чтобы ваша деятельность 
никогда не останавливалась.

Под руководством г-на президента 
Реджепа Тайипа Эрдогана мы также 
занимаемся человеко-ориентированной 
политикой в рамках понимания «Создай 
условия для людей, пусть государство 
процветает».

Кроме того, как вы отметили, 
подход вашей неправительственной 
организации, который охватывает все 
слои общества и относится равно ко всем 
политическим партиям, является очень 
правильным подходом». 

Затем в завершение визита председатель 
Столичной платформы и почетный 
консул Кыргызстана в Турции д-р 
Мустафа Курт вручил вице-министру 
Ахмету Мисбаху Демирджану 
кыргызскую национальную одежду 
«чапан» и головной убор «калпак», 
которые он привез из Кыргызстана. 

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ...
МЕЖДУНАРОДНАЯ НАГРАДА «ЗА ВЫДАЮЩИЕСЯ ЗАСЛУГИ» ВРУЧЕНА ДЕМИРДЖАНУ
Председатель Столичной платформы и почетный консул Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт: «Сегодня в свете этих исторических событий мы 
испытываем гордость в связи с тем, что защищаем нашу историю и являемся мостом в будущее в рамках понимания 
«Государство принадлежит народу», ставя человека в центр всего.
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Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan eşi Emine Erdoğan ile birlikte 
Malazgirt Zaferi’nin 950. yıl dönümü kutlama programına katıldı.

“Türkiye, büyük bir medeniyet mirasının bugünkü varisi olarak yeni bir şahlanış içindedir”
Sivil İnisiyatif / Zeliha Sorkunlu/ Malazgirt 
Zaferi'nin 950. yıl dönümü kutlama programı, 
Kur'an-ı Kerim okunmasıyla başladı. 
Konuşmalardan önce Jandarma Mehteran 
Birliği konser verdi. Konuşma yapılan 
platformda tarihte kurulmuş 16 Türk devletinin 
bayrakları yer aldı.

Malazgirt Millî Park Alanı’nda düzenlenen 
programda konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan,  
“Anadolu’yu ebedi yurdumuz hâline getiren 
Malazgirt Zaferi’nin 950.  yıl dönümünde, 
Sultan Alparslan’dan başlayarak tüm 
kahramanlarımızı, şehitlerimizi, gazilerimizi 
rahmetle yâd ediyorum” dedi.

Dün, ecdadın bu toprakları yurt edinmek için 
akın akın Anadolu'ya gelirken, adeta bir 
toplanma ve dağılma merkezi işlevi gördüğü 
Ahlat'ta olduklarını anımsatan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Ahlat'ı medeniyete ve tarihe yeniden 
kazandırmak için hem Cumhurbaşkanlığı hem 
bakanlıklar bünyesinde önemli yatırımlar 
yaptıklarını söyledi.

“MALAZGİRT ZAFERİ’NİN GERİSİNDE 
ÇOK BÜYÜK EMEK, GAYRET, 
FEDAKÂRLIK VARDIR”

Van Gölü kıyısında inşa edilen 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'nden gençlik 
kampına, millet bahçesine kadar nice 
yatırımlarla bölgeyi tarihî önemine yakışır 
eserlere kavuşturduklarını belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Gençlerimize miras 
bırakacağımız bu eserleri ebedi vatanımız 
Anadolu’ya vurduğumuz mühürleri yeniden 
hatırladığımız, canlandırdığımız semboller 
olarak görüyoruz" diye konuştu.

Bugün de Malazgirt Zaferi'nin yıl dönümü 
vesilesiyle fetih programında olduklarını ifade 
eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Malazgirt için 
Anadolu’daki tarihimizin sıfır noktası tanımı 
yapılır. Evet, Türk tarihinin Malazgirt’ten önce 
ve Malazgirt’ten sonra olarak tasnif edildiği yer 
işte tam da burasıdır. Bizim tarihimizde kolay 
kazanılmış zafer yoktur. Malazgirt Zaferi’nin de 
gerisinde çok büyük emek, gayret, fedakârlık 
vardır" ifadelerini kullandı.

Büyük Selçuklu Devleti'nin, kendisine istiklali 
kazandıran Dandanakan Zaferi'nin hemen 
ardından Anadolu'ya yönelme kararı aldığını 
hatırlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle 
devam etti: "Çağrı Bey keşif maksatlı akınları 
tamamlayıp ülkesine döndüğünde aslında 
fethin ilk müjdesini de vermişti. Bu hayali 
gerçeğe dönüştüren ise oğlu Sultan Alparslan 
oldu. Tabii tarihimizin her döneminde olduğu 
gibi o yıllardan da milletimizi bölmeyi, 
devletimizi yıkmayı hedefleyen iç ve dış 
saldırılarla karşı karşıyaydık. Sultan Alparslan 
bir taraftan İslam dünyasını Selçuklulara karşı 
kışkırtan Fatımilerle, diğer taraftan haçlı 
ruhuyla Müslümanlara saldıran Bizansla aynı 
anda mücadele ediyordu. Buna rağmen Sultan 
Alparslan’ın hükümdarlığı dönemi devlette 
nizamın, halkta memnuniyetin zirveye ulaştığı 
bir devir olarak tarihe nakşolmuştur."Fethettiği 
her yerde ecdadın estetik anlayışının en güzel 
örneklerini sergileyen bir imar hareketi başlatan 
Sultan Alparslan’ın bu geniş coğrafyada birliğin 
ve adaletin tesisi için samimi gayret gösterdiğini 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, devletinin 
sınırlarını bir taraftan Hazar sahillerine diğer 
taraftan Akdeniz kıyılarına kadar genişleten 
Sultan Alparslan'ın Mısır seferine çıkarken yolu 
üzerindeki Malazgirt kalesini aldığını, 
Diyarbakır ve Urfa üzerinden Halep’e kadar 
ulaştığını anlattı.

Anadolu'da kısa sürede teşkilatlanan 
beylikler zamanında inşa edilen camiler, 
medreseler, kütüphaneler, çeşmeler, 
köprüler, çarşılar, hanlar ve 
kervansarayların bu toprakları yepyeni bir 
çehreye büründürdüğüne işaret eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Her zaman 
dediğimiz gibi bizim medeniyetimiz kökü 
sevgiye, hoşgörüye, hakka, adalete dayalı bir 
fetih medeniyetidir. Tarih, fethettiğimiz 
bütün beldelerde güveni, huzuru, hoşgörüyü 
ve refahı hâkim kılmak için milletçe 
verdiğimiz büyük mücadelelerin şahididir. 
Bugün de ecdadımızdan aldığımız ilhamla 
kendi vatanımızı ve bayrağımızı 
dalgalandırdığımız her yeri eman ve esenlik 
yurdu hâline getirmenin mücadelesini 
veriyoruz" ifadelerini kullandı.

“MALAZGİRT, MAZİDEN ATİYE 
KURDUĞUMUZ KÖPRÜNÜN 
BAŞLANGICINDAKİ EN ÖNEMLİ 
TAŞIYICI SÜTUNUDUR”

Malazgirt'in tarihin tozlu raflarındaki 
sıradan bir zafer olmadığını vurgulayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Malazgirt, 
maziden atiye kurduğumuz köprünün 
başlangıcındaki en önemli taşıyıcı sütundur. 
Bugün 950. yıl dönümüne ulaştığımız 
Malazgirt Zaferi'nin bininci yılı olan 2071'i 
de bu köprünün diğer tarafındaki ikinci 
büyük ayağı hâline dönüştürmek istiyoruz. 
Bu iki taşıyıcı sütun arasındaki kemerin her 
bir tuğlası alın teriyle, kanla, canla, azimle 
verilen mücadeleyle döşenmiştir" dedi.

Anadolu Selçuklu Devleti'nden Osmanlı'ya, 
oradan Cumhuriyete kadar uzanan bu 
mücadeleler silsilesinde nice zaferler ve 
sevinçler yanında nice hüzünler de 
bulunduğunu belirten Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Malazgirt'ten başlayıp İznik ve 
Konya'ya, ardından Söğüt'ten başlayıp 
Bursa, Edirne ve İstanbul'a bir asır önce de 
Ankara'ya kadar uzanan bu uzun yürüyüşün 
her anının kendileri için ibretlerle dolu 
olduğunu söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle konuştu: 
"Türkiye, doğuya ve batıya ait ne varsa 
hepsini kucaklayan, bağrına basan büyük 
medeniyet mirasının bugünkü varisi olarak 
yeni bir şahlanış içindedir. İlhamını şanlı 
geçmişimizden alan, gözünü yarım asır, bir 
asır sonrasının dünyasına diken bu atılımı 
gençlerimizle birlikte zafere ulaştırmakta 
kararlıyız. Bu asla içi boş bir hamaset, kibir 
ürünü bir böbürlenme, romantik bir mazi 
özlemi değildir. Tam tersine hakikatin ta 
kendisidir. Çünkü dünyada bu kadar geniş 
bir alanda, anıtlarıyla, şehitlikleriyle, 
abideleriyle, camileriyle nice tarihî 
eserleriyle iz bırakmış bir başka millet 
yoktur. İşte bu izleri takip ederek 
Moğolistan'ın derinliklerinden Adriyatik 
kıyılarına, Viyana kapılarından Kırım'ın 
dillere destan bahçelerinde kadar her yerde, 
bize ait eserlere sahip çıkıyoruz. 

Ecdat kısa süreliğine de olsa ayak bastığı her 
yerde öyle güzel ve derin hatıralar bırakmış 
ki nereye gitsek rengiyle, kokusuyla, özlemi 
ile karşılaşıyoruz. Eğer bugün, bölgesinde ve 
dünyada gücü, itibarı, etkisi giderek artan 
bir Türkiye varsa bunu ecdadın çok geniş bir 
coğrafya serptiği sevgi ve sevgi tohumlarını 
yeniden filizlendirmeye borçluyuz."

“ÜLKEMİZİ GELİŞMİŞ ÜLKELER 
LİGİNE KADAR GETİRDİK”

Türkiye'deki asırlık ihmalleri, geri 
kalmışlıkları, hak ve özgürlük 
eksikliklerini, milletle birlikte 19 yıl gibi 
kısa bir sürede gidermeyi başardıklarını 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
eğitimden sağlığa, adaletten güvenliğe, 
ulaştırmadan enerjiye, tarımdan sanayiye, 
spordan savunmaya her alanda Türkiye'yi, 
gelişmiş ülkeler ligine kadar getirdiklerini 
anlattı. Cumhurbaşkanı Erdoğan, "İnşallah 
dünyanın küresel, siyasi ve ekonomik 
düzeninin yeniden biçimlendiği şu 
dönemi de istikrar ve güven iklimini 
koruyarak değerlendirdiğimizde Allah'ın 
izniyle artık zirveye çıkmış olacağız" 
dedi.Malazgirt Zaferi'nin 1000'inci 
yıldönümü olan 2071'i, uzun vadeli 
vizyonlarının sembolü olarak 
belirlemelerinin gerisinde de bu anlayışın 
olduğunu dile getiren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, "Bazıları bu ülkenin ve milletin 
bırakınız 50 yıl sonrasını 50 dakika 
sonrasını bile düşünmüyor, bunun 
sorumluluğunu hissetmiyor olabilir ama 
bizim vizyonumuz işte budur. Hayali 
olmayanın hedefi, hedefi olmayanın yolu 
olmaz. Davası hak olanın yardımcısı 
haktır, hak olan davada zafer de 
muhakkaktır. Bu düsturla, tarihin 
gösterdiği istikamette yürümeye devam 
edeceğiz" diye konuştu.

Anadolu'daki 1000 yıllık Türk varlığının 
her dönemi gibi, bu günlerin de kolay 
geçmediğini vurgulayan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şöyle devam etti: "Bir yandan 
bölgemizdeki terör ve istikrarsızlık 
sorunlarının, diğer yandan tabii 
felaketlerin, bir yandan küresel 
çalkantıların etkileriyle yüzleşiyoruz. 
Bunun yanında, önümüzde pek çok 
fırsatın, imkânın da olduğunu biliyoruz. 
İstiklal Marşı bile 'Korkma' diye başlayan 
bir millete yeis yakışmaz, durmak, 
duraksamak, geri dönmek yakışmaz. 'Ben 
ezelden beridir hür yaşadım, hür yaşarım. 
Hangi çılgın bana zincir vuracakmış, 
şaşarım. Kükremiş sel gibiyim bendimi 
çiğner aşarım. Yırtarım dağları enginlere 
sığmam taşarım.' Bu kükremiş sel gibi 
millete zincir vuracak gafiller, gerektiğinde 
dağları yırtacak azme ve kararlılığa sahip 
olduğumuzu unutmasınlar. Buradan bir 
kez daha tekrarlamak istiyorum, 
Cumhuriyetimizin 100'üncü yılı da 
bizimdir, İstanbul'un Fethinin 600'üncü 
yılı da bizimdir, Malazgirt Zaferi'nin 
1000'inci yılı da bizimdir, Hicret'in 
1500'üncü yılı da bizimdir. 

Nasıl fetihlerimizden, ilim insanlarımızla, 
gönül insanlarımızla, sahip çıktığımız 
ihya ettiğimiz, inşa ettiğimiz eserlerimizle 
geçmiş bizimse, teknolojisiyle, 
yenilikçiliğiyle, yapay zekasıyla hiç 
unutmayın, gelecek de bizimdir. Çünkü 
tarihin bize yüklediği hiç bir 
sorumluluktan kaçmamış, hiçbir 
mücadeleden geri durmamış, hiçbir 
fedakarlıktan sakınmamış, emeğini ve 
gerektiğinde canını ortaya koymaktan 
çekinmemiş bir milletiz. Çünkü biz 
Türkiye'yiz. Çünkü biz dünyanın en 
kadim topraklarına, her karışına ve tüm 
mirasıyla sahip çıkan Türk milletiyiz."

“BÜYÜK VE GÜÇLÜ TÜRKİYE 
YOLUNUN KESİLMESİNE RIZA 
GÖSTERMEYECEĞİZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk 
milletinin, insanlığın vicdanı, 
mazlumların ve mağdurların umut kapısı 
olduğunu belirterek, "Ne zaman ki bu 
vasıflarımızı kaybedersek işte o zaman 
ahirimizi tehlikeye atmış oluruz, ne 
zaman ki medeniyetimizin ve tarihimizin 
emanetini yere düşürürsek işte o zaman 
akıbetimizi belirsizliğe sokmuş oluruz. 
Hiç kimsenin ülkemize ve milletimize 
böyle bir kötülüğü yapmasına göz 
yummayacağız. Anadolu'daki tarihimizin 
sıfır noktası Malazgirt'ten bir kez daha 
söz veriyoruz, büyük ve güçlü Türkiye 
yolunun kesilmesine rıza 
göstermeyeceğiz" dedi.

Daha çok çalışarak, daha çok gayret 
göstererek, daha çok mücadele ederek, 
Türkiye'yi 2023'e hedeflerinden 2053 ve 
2071 vizyonundan ayrı 
düşürmeyeceklerini bildiren 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Milletimizin 
başını yere eğdirmeyecek, yüreğine hüzün 
çöktürmeyecek, gençlerimizin 
umutlarının kırılmasına meydan 
vermeyeceğiz. Bugün burada, Malazgirt'te 
sizlerin gözlerinde gördüğüm ışık, 
hissiyatımda yalnız olmadığımı 
gösteriyor. Milletimizin, daima yanı 
başında olan devletine gösterdiği güven 
ve ortaya koyduğu feraset, yürüdüğüm 
yolda yalnız olmadığımı gösteriyor" 
ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, özellikle 
gençlerin coşkusu, sevgisi ve enerjisinin, 
mücadele güçlerini sürekli tazelediğini 
sözlerine ekledi.
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Президент Реджеп Тайип Эрдоган и его жена Эмине Эрдоган 
присутствовали на праздновании 950-летия Победы Манцикерта.

«Турция переживает новый рост как нынешняя наследница великого наследия цивилизации»

Гражданская инициатива / Зелиха Соркунлу / Программа 
празднования 950-летия Победы Манцикерта началась с 
чтения Священного Корана. Перед выступлениями 
янычарский союз жандармерии дал концерт. На трибуне, 
где была произнесена речь, были размещены флаги 16 
исторических государств Турции.

Выступая на программе, проведенной в национальном 
парке Манцикерт, президент Эрдоган сказал: «В 950-ю 
годовщину Победы Манцикерта, которая сделала 
Анатолию нашей вечной родиной, я с милосердием 
поминаю всех наших героев, мучеников и ветеранов, 
начиная с Султана Альпарслана».Напомнив, что они были 
в Ахлате, куда вчера стекались наши предки в Анатолию, 
чтобы сделать эти земли своей родиной, президент 
Эрдоган сказал, что они сделали важные инвестиции как в 
рамках президентства, так и министерств, чтобы вернуть 
Ахлата к цивилизации и истории.

«ЗА ПОБЕДОЙ МАЛАЗГИРТА ЕСТЬ МНОГО ТРУДА, 
УСИЛИЙ И ЖЕРТВ»

Заявив, что они предоставили региону произведения, 
достойные его исторического значения, с большим 
количеством инвестиций, от Президентского комплекса, 
построенного на берегу озера Ван до молодежного лагеря 
и национального сада, президент Эрдоган сказал: «Мы 
видим эти артефакты, которые мы унаследует от нашей 
юности, как символы, которые мы помним и оживим 
печати, которые мы наложили на нашу вечную родину 
Анатолию ».

Выразив, что они участвуют в программе завоевания по 
случаю годовщины победы Манцикерта сегодня, 
президент Эрдоган сказал: «Малазгирт определен как 
нулевой пункт нашей истории в Анатолии. Да, это место, 
где история Турции засекречена. как до и после 
Манцикерта. «В нашей истории нет легкой победы. За 
победой Манцикерта стоят огромные усилия, усилия и 
жертвы», - сказал он.Напомнив, что Великое 
Сельджукское государство решило направиться в 
Анатолию сразу после Данданаканской Победы, которая 
принесла ему независимость, президент Эрдоган 
продолжил: «Когда Чагри Бей завершил экспедицию и 
вернулся в свою страну, он фактически сообщил первую 
хорошую новость о завоевании. тот, кто осуществил эту 
мечту. Его сыном был султан Альпарслан. Конечно, как и в 
любой период нашей истории, мы сталкивались с 
внутренними и внешними атаками, направленными на 
разделение нашей нации и уничтожение нашего 
государства. Султан Альпарслан одновременно боролся с 
Фатимиды, которые спровоцировали исламский мир 
против сельджуков, с одной стороны, и Византию, 
которые напали на мусульман с духом крестоносцев, с 
другой. 

Несмотря на это, правление султана Альпарслана 
вошло в историю как период, когда порядок в 
государстве и удовлетворенность людей достигли 
своего пика.Президент Эрдоган заявил, что султан 
Альпарслан, который начал движение за 
строительство, которое демонстрирует лучшие образцы 
эстетического понимания его предков во всех 
завоеванных им местах, проявил искренние усилия по 
установлению единства и справедливости в этой 
широкой географии, президент Эрдоган сказал, что 
султан Альпарслан, который расширил границы своего 
государства до берегов Каспия с одной стороны и 
берегов Средиземного моря с другой, египетский 
султан рассказал, что по пути взял замок Малазгирт и 
достиг Алеппо через Диярбакыр и Урфу.

Отметив, что мечети, медресе, 
библиотеки, фонтаны, мосты, базары, 
гостиницы и караван-сараи были 
построены во времена княжеств, которые 
были организованы в Анатолии за 
короткое время, президент Эрдоган 
сказал: «Как мы всегда говорим, наша 
цивилизация имеет свои корни. в любви, 
терпимости, истине - это цивилизация 
завоеваний, основанная на 
справедливости. История 
свидетельствует о великой борьбе, 
которую мы вели как нация, чтобы 
обеспечить доверие, мир, терпимость и 
процветание во всех завоеванных нами 
странах. Вдохновляемые нашими 
предками, мы изо всех сил пытаемся 
сделать нашу родину и каждое место, где 
мы несем наш флаг, домом безопасности 
и благополучия ».

«МАЛАЗГИРТ - САМАЯ ВАЖНАЯ 
КОЛОННА-ПЕРЕВОЗЧИК В НАЧАЛЕ 
МОСТА, ПОСТРОЕННОГО МЫ ИЗ 
ПРОШЛОГО К АДВОКАТУ»

Подчеркнув, что Манцикерт - это не 
обычная победа на пыльных полках 
истории, президент Эрдоган сказал: 
«Малазгирт - самая важная опора в 
начале моста, который мы построили из 
прошлого на чердак. 2071 год, 
тысячелетняя годовщина Манцикерта. 
Победа, 950-летие которой исполняется 
сегодня, является второй крупной 
победой на другой стороне этого моста. 
«Мы хотим превратить его в столб. 
Каждый кирпич арки между этими двумя 
несущими колоннами был заложен потом 
и кровью. , душа и настойчивость ".

Заявив, что в этой серии сражений от 
анатолийского государства сельджуков 
до Османской империи и оттуда до 
Республики было много побед и 
радостей, а также много печалей, 
президент Эрдоган сказал, что, начиная с 
Манцикерта, Изника и Коньи, затем 
начиная с Сёгута. , Бурса, Эдирне и 
Стамбул должны были быть найдены. Он 
сказал, что каждый момент этого 
длинного перехода, который простирался 
до Анкары столетие назад, был для них 
полон уроков.Предки оставляли такие 
прекрасные и глубокие воспоминания, 
где бы они ни ступили, даже на короткое 
время, что куда бы мы ни пошли, мы 
встречаем их цвет, запах и тоску. Если 
есть Турция, чья мощь, престиж и 
влияние возрастают день ото дня в ее 
регионе и в мире, мы обязаны ей 
возродить семена любви и 
привязанности, которые наши предки 
посеяли на обширной территории.

«МЫ ВЫВЕДЛИ НАШУ СТРАНУ В 
ЛИГУ РАЗВИТЫХ СТРАН»

Заявив, что им вместе с нацией удалось 
преодолеть многовековые 
пренебрежения, отсталость, недостатки в 
правах и свободах в Турции за короткий 
промежуток времени, например, за 19 
лет, президент Эрдоган сказал, что 
Турция была успешной страной во всех 
областях, от образования до здоровье, от 
правосудия до безопасности, от 
транспорта до энергетики, от сельского 
хозяйства до промышленности, от спорта 
до обороны. Он сказал мне, что они 
вывели его в лигу. Президент Эрдоган 
сказал: «Надеюсь, что когда мы оценим 
этот период, когда глобальный 
политический и экономический порядок 
в мире меняется, сохраняя при этом 
атмосферу стабильности и доверия, мы 
теперь, с позволения Аллаха, достигнем 
саммита».Выразив, что это понимание 
лежит в основе их обозначения 2071 года, 
1000-летия Победы Манцикерта, 
символом их долгосрочного видения, 
президент Эрдоган сказал: «Некоторые в 
этой стране и нации могут даже не думать о 
том, что прошло через 50 минут, не говоря 
уже о том, что через 50 лет, и может не 
чувствовать ответственности за это 

". Это наше видение. Нет цели для тех, у кого 
нет мечты, и нет пути для тех, у кого нет 
цели. Правильно помощник тех, чье дело 
правое, и победа в деле истины несомненна. 
С этим девизом мы продолжим идти в 
направлении, указанном историей », - сказал 
он.Подчеркнув, что, как и каждый период 
1000-летнего турецкого присутствия в 
Анатолии, эти дни были непростыми, 
президент Эрдоган продолжил: «Мы 
сталкиваемся с последствиями терроризма и 
нестабильности в нашем регионе, с одной 
стороны, стихийными бедствиями в 
регионе. другое, и глобальная 
турбулентность - с другой. Мы знаем, что 
есть много возможностей и возможностей. 
Даже Государственный гимн не подходит 
нации, которая начинается со слов «Не 
бойся», не подходит нации останавливаться, 
колебаться или отвернуться. назад.

 ' Беспечные, которые сковывают нацию 
подобно этому ревущему наводнению, не 
должны забывать, что у нас есть решимость 
и решимость срывать горы, когда это 
необходимо. Еще раз хочу повторить, 100-
летие нашей республики - наше, 600-летие 
завоевания Стамбула - наше, 1000-летие 
Победы Манцикерта - наше, 1500-летие 
Хиджры - наше. Так же, как прошлое 
принадлежит нам с нашими завоеваниями, 
нашими учеными, нашими сердечными 
людьми, работами, которые мы приняли, 
возродили и построили, никогда не 
забывайте, что с его технологиями, 
инновациями и искусственным интеллектом 
будущее также принадлежит нам. Потому 
что мы - нация, которая не избежала 
ответственности, возложенной на нас 
историей, не уклонялась от любой борьбы, 
воздерживалась от каких-либо жертв и не 
колеблясь вкладывала свой труд и жизнь, 
когда это необходимо. Потому что мы 
Турция. Потому что мы - турецкая нация, 
которая защищает самые древние земли 
мира, каждый сантиметр и все его наследие 
». Третий год тоже наш, 600-й год
завоевания Стамбула тоже наш, 1000-й год
Победы Манцикерта - наш, а 1500-й год
хиджры - наш. Так же, как прошлое
принадлежит нам с нашими завоеваниями,
нашими учеными, нашими сердечными
людьми, работами, которые мы приняли,
возродили и построили, никогда не
забывайте, что с его технологиями,
инновациями и искусственным интеллектом
будущее также принадлежит нам. Потому
что мы - нация, которая не избежала
ответственности, возложенной на нас
историей, не уклонялась от любой борьбы,
воздерживалась от каких-либо жертв и не
колеблясь вкладывала свой труд и жизнь,
когда это необходимо. Потому что мы
Турция.

Потому что мы - турецкая нация, которая 
защищает самые древние земли мира, 
каждый сантиметр и все его наследие ». 
Третий год тоже наш, 600-й год завоевания 
Стамбула тоже наш, 1000-й год Победы 
Манцикерта - наш, а 1500-й год хиджры - 
наш. Так же, как прошлое принадлежит нам 
с нашими завоеваниями, нашими учеными, 
нашими сердечными людьми, работами, 
которые мы приняли, возродили и 
построили, никогда не забывайте, что с его 
технологиями, инновациями и 
искусственным интеллектом будущее также 
принадлежит нам.Потому что мы - нация, 
которая не избежала ответственности, 
возложенной на нас историей, не 
уклонялась от любой борьбы, 
воздерживалась от каких-либо жертв и 
не колеблясь вкладывала свой труд и жизнь, 
когда это необходимо. Потому что мы 
Турция. Потому что мы - турецкая нация, 
которая защищает самые древние земли 
мира, каждый сантиметр и все его наследие 
». Год-й тоже наш, 1500-й год хиджры тоже
наш. Так же, как прошлое принадлежит нам
с нашими завоеваниями, нашими учеными,
нашими сердечными людьми, работами,
которые мы приняли, возродили и
построили, никогда не забывайте, что с его
технологиями, инновациями и
искусственным интеллектом будущее также
принадлежит нам.

Потому что мы - нация, которая не 
избежала ответственности, возложенной на 
нас историей, не уклонялась от любой 
борьбы, воздерживалась от каких-либо 
жертв и не колеблясь вкладывала свой труд 
и жизнь, когда это необходимо. Потому что 
мы Турция. Потому что мы - турецкая 
нация, которая защищает самые древние 
земли мира, каждый сантиметр и все его 
наследие 

». Год-й тоже наш, 1500-й год хиджры тоже
наш. Так же, как прошлое принадлежит нам
с нашими завоеваниями, нашими учеными,
нашими сердечными людьми, работами,
которые мы приняли, возродили и
построили, никогда не забывайте, что с его
технологиями, инновациями и
искусственным интеллектом будущее также
принадлежит нам. Потому что мы - нация,
которая не избежала ответственности,
возложенной на нас историей, не
уклонялась от любой борьбы,
воздерживалась от каких-либо жертв и не
колеблясь вкладывала свой труд и жизнь,
когда это необходимо. Потому что мы
Турция. Потому что мы - турецкая нация,
которая защищает самые древние земли
мира, каждый сантиметр и все его наследие
». Никогда не забывайте, что будущее за
нами, благодаря инновациям и
искусственному интеллекту. Потому что мы
- нация, которая не избежала
ответственности, возложенной на нас
историей, не уклонялась от любой борьбы,
воздерживалась от каких-либо жертв и не
колеблясь вкладывала свой труд и жизнь,
когда это необходимо. Потому что мы
Турция. Потому что мы - турецкая нация,
которая защищает самые древние земли
мира, каждый сантиметр и все его наследие
».

Никогда не забывайте, что будущее за нами, 
благодаря инновациям и искусственному 
интеллекту. Потому что мы - нация, 
которая не избежала ответственности, 
возложенной на нас историей, не 
уклонялась от любой борьбы, 
воздерживалась от каких-либо жертв и не 
колеблясь вкладывала свой труд и жизнь, 
когда это необходимо. Потому что мы 
Турция. Потому что мы - турецкая нация, 
которая защищает самые древние земли 
мира, каждый сантиметр и все его наследие 
».

«МЫ НЕ СОГЛАСЕМ НА ПУТЬ В 
ВЕЛИКУЮ И СИЛЬНУЮ ТУРЦИЮ»

Заявив, что турецкая нация является 
совестью человечества и дверью надежды 
для угнетенных и жертв, президент 
Эрдоган сказал: «Всякий раз, когда мы 
теряем эти качества, мы ставим под 
угрозу наше будущее, и всякий раз, когда 
мы разрушаем доверие нашей 
цивилизации и истории , то мы поставим 
нашу судьбу в неопределенность. "Мы не 
позволим никому причинить такое зло 
нашей стране и нашему народу. Мы еще 
раз обещаем от Манцикерта, нулевой 
точки нашей истории в Анатолии, что мы 
не согласимся с перерезание дороги к 
великой и могущественной Турции », - 
сказал он.Заявив, что они не отклонят 
Турцию от ее целей на 2023 год и ее 
видения 2053 и 2071 годов, работая 
усерднее, прилагая больше усилий и 
борясь еще больше, президент Эрдоган 
сказал: «Мы не будем склонять головы 
нашей нации, мы не будем вызывать 
печаль в их сердцах, и мы не дадим 
разбить надежды нашей молодежи. 
Сегодня здесь: «Свет, который я вижу в 
ваших глазах в Манцикерте, показывает, 
что я не одинок в своих чувствах. 
Доверие и дальновидность нашей нации 
в его состояние, которое всегда рядом, 
показывает, что я не одинока на пути, по 
которому иду ".

Президент Эрдоган добавил, что 
энтузиазм, любовь и энергия молодежи, в 
частности, постоянно обновляют их 
боевую мощь.
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AŞIK ATMA TURNUVASI VE FORMA TANITIMI YAPILDI
Türkleri Kültür ve Yardımlaşma Derneği tarafından Kırgızistan Fahri Konsolosu merhum Dr.Mustafa Kurt’a ithafen 25-26 
Eylül 2021 tarihinde yapılacak olan “Aşık Atma Turnuvası” düzenleyecek.

ANKARA-(Sivil İnisiyatif Gazetesi)/ Zeliha 
Sorkunlu/ Türkleri Kültür ve Yardımlaşma 
Derneği tarafından Kırgızistan Fahri 
Konsolosu merhum Dr.Mustafa Kurt’a ithafen 
25-26 Eylül 2021 tarihinde yapılacak olan “Aşık
Atma Turnuvası” ve önemli firmalar tarafından
yaptırılan takım formaları Gölbaşı
Belediyesi’ne ait kapalı Pazar alanında yapılan
özel bir toplantı ile tanıtıldı ve ilk aşık atışları
geçici olarak yapılan Aşık Ordo sahasında
yapıldı.

Programa, Gölbaşı Belediye Başkan 
Yardımcısı .Oğuz Kağan Tanrıverdi, MHP 
Belediye Meclis Üyesi Savaş Mülazımoğlu, 
MHP ilçe Başkanı Serdar Tekin, Kırgızistan 
Fahri Konsolosumuz Merhum Dr.Mustafa 
Kurt’un oğlu Başkent Platformu, Uluslararası 
Sivil inisiyatif Gazetesi İmtiyaz sahibi, İş insanı 
Atillahan Kurt ve Kurt Ailesi, Kırım Tatar 
Derneği Başkanı Tuncay Kalkay, Park Eymir 
Toplu üst Yönetim Kurulu Başkanı Şahin 
Altuğ, sponsor firmalarımızdan Anadolu Life 
Dergisi adına Ali Pektaş, İkiler otimitiv adına 
Mehmet Aktay, Sunlift Asansör A.Ş Genel 
müdürü Ümit Bağcı, Ala-Too Restaurant 
İşletme Müdürü Eldar Orozaliev, Gölbaşında 
ikamet eden Kırgız Türkleri ve özel davetliler 
katıldı. 

Program, Saygı duruşu ve İstiklal Marşı ve 
Dernek Başkan vekili ve Başkan Yardımcısı 
Moşal Güven’in açılış selamlama 
konuşmasıyla başlandı.

Değerli misafirlerimiz... 
Bu gün geçtiğimiz aylarda zamansız aramızdan 
ayrılan, Türk Dünyası sevdalısı, Ömrünü bu 
ülküye vakfeden değerli Aksakal, Kırgızistan 
Fahri Konsolosumuz merhum Dr.Mustafa Kurt 
beye ithafen 25-26 Eylül 2021 tarihinde 
düzenleyeceğimiz Aşık Atma Turnuvası ve bu 
turnuvada giyilecek olan, bir birinden değerli 
firmalarımızın destekleriyle yapılan formaların 
bizlere takdim programına tekrar hoş geldiniz. 

Değerli misafirlerimiz, kısaca Aşık Atma oyunu 
hakkında bilgi vereyim. Aşık oyunu.. Koyun ve 
İneğin arka bacak kısmında bulunan Aşık adını 
verdiğimiz kemiklerle oynanır. 7 ve ya 8 m2 toprak 
zemine daire şeklinde çizgi çizilir.. bu dairenin 
ortasına aşıkların sığacağı kadar küçük çukur kazılır 
ve tüm oyuncuların aşıkları o çukura konulur. 
Çukurdaki aşıkları büyük aşık kemiği ile çizilen 
çıkarmak için oyuncu tek atış yapar, eğer daireden 
aşığı çıkarırsa tekrar bir atış hakkı kazanır, 
çıkaramazsa atış sırası diğer oyunculara geçer.

Aşık oyunu ;Bireysel ve takım olmak üzere çok basit 
kurallarları olan, bir çok çeşit oynana bilen 
oyundur. Bu oyun kadim kültürümüzde spor, ve 
Eğitim amaçlı, yüz yıllarca oynana gelmiştir .

 Halen bu oyun Kırgızistan, Kazakistan, 
Özbekistan, Afganistan’da oynanıyor. Her ne kadar 
Türkiye’de unutulmuşsa da Anadolu’muzun bazı 
bölgelerinde azda olsa oynanıyor diye biliyoruz. 
Köklü tarihe sahip olan aşık oyunu misket’in atası 
olarak da bilinmektedir. Yaşayan büyük destan olan 
Manas destanında, Dede Korkut hikayelerinde, 
“Lüğatı Türk kitabı”gibi günümüze kadar gelen 
kitaplarda Aşık Oyunu geçmektedir. 

Son yıllarda, Etnospor Festivali ve buna benzer 
Festivallerde aşık oyunu oynanmakta, naçizane 
dileğimiz, Aşık Oyunu tekrar oynanması, yeni 
nesillere aktarılması, okullarda öğretilip 
oynatılmasıdır. Kırgız Türkleri Kültür ve 
Yardımlaşma Derneği olarak, siz değerli 
dostlarımızın destekleriyle 25-26 Eylül tarihlerinde 
olağan üstü bir aksilik olmazsa Van ili Erciş İlçesi 
Ulupamir Mahallesi, İstanbul, Malatya, Yenifakılı, 
Gölbaşı ve Çubuk arasında “Aşık Atma Turnuvası” 
düzenlenecek. 

Turnuvaya destek verecek olan başta Kurt ailesi 
olmak üzere tüm kurum ve kuruluşlara şimdiden, 
şahsım ve Derneğimiz adına şükranlarımızı 
sunarım. Turnuvamıza şimdiden davetlisiniz! 
izlemeye gelecek olan konuklarımıza kadim 
kültürümüzü yad ettirerek; keyifli bir gün 
yaşayacaklarına inanıyoruz.

Bu vesile ile, Belediye Başkanımız sayın Ramazan 
Şimşek Beyefendi den bir ricamız olacak Kadim 
Ata oyunumuz olan Aşık oyununu kıyıda köşede 
oynamaya çalışan kardeşlerine müsait bir yere 
aslına uygun “AŞIK ATMA ORDOSU yapıp 
vermesini bu toplantı vesileyle başta Başkanımız 
olmak üzere tüm Belediye Meclis yerimize arz 
ediyoruz. 

Bu talep ve ricamızın yerine getirileceğine 
inanarak Kırgızistan’daki bilir kişilere “AŞIK 
ORDO”projesini çizdirdik.. İnşallah nasip olursa 
en kısa zamanda Başkanımızı ziyaret ederek 
projemizi kendilerine arz edeceğiz. Diyerek 
duygularını ifade etti.

“Atillahan Kurt; bu kadim kültürümüz olan 
Aşık Atma turnuvası şahsım ve Kurt ailesini 
duygulandırmıştır”

Kurt ailesi adına Başkent Platformu, Uluslararası 
Sivil inisiyatif Gazetesi İmtiyaz sahibi, İş insanı 
Atillahan Kurt konuşmasında, Merhum Babam 
adına yapılacak olan bu kadim kültürümüz olan 
Aşık Atma turnuvası şahsım ve Kurt ailesini 
duygulandırmıştır. Böyle bir programı düzenleyen 
Kırgız Türkleri Kültür ve Yardımlaşma Derneğine 
ve Gölbaşı Belediyesine, Kırgız Cumhuriyeti 
Büyükelçiliğine teşekkürlerini sunarım dedi.

Tanrıverdi, “Aşık Atacağız”

Gölbaşı Belediye Başkan Yardımcısı, Oğuz Kağan 
Tanrıverdi, Bu gün burada hep beraber Aşık Atma 
Turnuvası öncesi “Aşık Atacağız” bizde böyle 
kadim geleneklerimizin yaşatılmasında küçükte 
olsa katkımız olursa ne mutlu. İnşallah Aşık Atma 
turnuvasını da en iyi şekilde yapacağız. Sayın 
Başkanım Ramazan Şimşek beyin selamlarıyla, bu 
programda emeği geçenlere teşekkür ederim.

Program, Sponsor firmalar tarafından yaptırılan 
formaların teslimi ve Derneğimiz adına 
düzenlenen teşekkür belgeleri takdimi, Aşık Atma 
gösterileri ve hatıra fotoğraf sonrasında program 
sona erdi.
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В Анкаре прошло мероприятие, посвященное Играм Ордо.
Кыргыз Т кт р  маданият жана тилектештик биримдиги тарабынан 2021-жылдын 25-26-сентябрында Кыргызстандын Т киядагы 
ардактуу консулу, маркум доктор Мустафа Куртка арналган «Ордо оюну боюнча мелдеш» держал.

ОРДО ОЮНУ БОЮНЧА МЕЛДЕШ 
ӨТКӨРҮҮГӨ ДАЯРДЫК ИШ-ЧАРАСЫ

Кыргыз Түрктөрүнүн маданият жана 
тилектештик биримдиги тарабынан 
2021-жылдын 25-26-сентябрында 
Кыргызстандын Түркиядагы ардактуу 
консулу, маркум доктор Мустафа Куртка 
арналган «Ордо оюну боюнча мелдеш» 
өткөрүлөт.

Ордо оюну боюнча мелдеш өткөрүүгө 
даярдык иш-чарасында Анкаранын 
Гөлбашы муниципалитетинин үстү 
жабык базар аймагында маанилүү 
компаниялар тарабынан даярдалган 
командалык футболкалар таанытылып, 
алгачкы чүкө атуулар оюн аянтында 
көрсөтүлдү. 

Программага Гөлбашы 
муниципалитетинин вице -мэри Огуз 
Каган Танрыверди, муниципалдык 
кеңештин Улуттук кыймыл партиясынан 
мүчөсү Саваш Мулазымоглу, Улуттук 
кыймыл партиясынын Гөлбашы 
районунун башчысы Сердар Текин, 
Кыргызстандын ардактуу консулу, 
маркум доктор Мустафа Курттун уулу, 
Башкент платформасы Эл аралык 
жарандык демилге гезити 
концессиясынын ээси, ишкер Атиллахан 
Курт жана Курт үй -бүлөсү , Крым 
татарлар ассоциациясынын төрагасы 
Тунжай Калкай, Парк Эймир груптун 
башкы директору Шахин Алтуг, 
демөөрчүлөрдүн бири «Анадолу лайф» 
журналынын атынан Али Пекташ, 
Икилер Отомотивдин атынан Мехмет 
Актай, Санлифт лифт акционердик 
коомунун башкы менеджери Үмит 
Багжы, Ала- Too ресторан 
операцияларынын менеджери Элдар 
Орозалиев, Гөлбашыда жашаган 
кыргыз түрктөрү жана атайын коноктор 
катышты.

Программа Кыргызстандын ардактуу 
консулу, маркум доктор Мустафа 
Курттун жаркын элесин эскерүү, Улуттук 
Гимндин ойнолушу жана Биримдиктин 
төрага орун басары Мошал Гүвендин 
куттуктоо сөзү менен башталды. 

Биздин кымбаттуу коноктор ...

Өткөн айларда мезгилсиз дүйнөдөн 
кайткан, Түрк дүйнөсүн сүйгөн 
Кыргызстандын ардактуу консулу, 
өмүрүн ушул идеалга арнаган маркум 
доктор Мустафа Курт аксакалга 
арналган 2021-жылдын 25-26-
сентябрында уюштура турган Ордо 
оюну (Ашык атмак) боюнча мелдешти 
жана бул мелдеште кийиле турган 
биздин баалуу компаниялар чыгарган 
формаларды таанытуу иш-чарасына 
кайра кош келдиңиздер! Урматтуу 
коноктор, мен сиздерге Ордо оюну 
жөнүндө кыскача маалымат берейин. 
Ордо оюну 7 же 8 м2 жер үстүндө 
тегерек түрүндө сызык чийилет, бул 
тегеректин ортосунда чүкөлөргө 
ылайыкташтырылган кичинекей оюк 
казылып, бардык оюнчулардын 
чүкөлөрү ошол оюкка салынат. 

Оюнчу чоң томпой менен 
чуңкурдагы чүкөлөрдү чийинден 
чыгаруу үчүн бир эле жолу атат. 
Эгер чүкөлөрдү чийинден чыгара 
алса, ал дагы бир жолу атат. Ордо 
оюну; Бул жеке жана командалык, 
анын ичинде абдан жөнөкөй 
эрежелер менен, ар кандай түрдө 
ойноло турган оюн. Бул оюн 
биздин байыркы маданиятыбызда 
жүздөгөн жылдар бою спорт жана 
билим берүү максатында ойнолуп 
келген. Учурда бул оюн 
Кыргызстанда, Казакстанда, 
Өзбекстанда, Ооганстанда 
ойнолууда. Түркияда 
унутулганына карабай, биздин 
Анадолунун кээ бир жерлеринде 
бир аз ойнолоорун билебиз. 
Тамыры терең тарыхка ээ болгон 
ордо оюну мискет оюнунун атасы 
катары да белгилүү. Улуу жандуу 
эпос болгон «Манас» эпосунда, 
«Деде Коркуттун окуяларында», 
бүгүнкү күнгө чейин сакталып 
калган китептерде, мисалы, 
«Лугаты түрк» китебинде Ордо 
оюну орун алат. Акыркы жылдары 
этноспорт фестивалында жана 
ушул сыяктуу фестивалдарда 
Ордо оюну ойнолуп келет. Биздин 
жупуну тилегибиз - Ордо Оюну 
кайрадан ойнолуп, жаңы 
муундарга өткөрүлүп берилип, 
мектептерде окутулуп жана 
ойнотулсун. 

Кыргыз түрктөрүнүн маданияты 
жана ынтымагы биримдиги 
катары, урматтуу досторубуздун 
колдоосу менен, эгерде өзгөчө 
чегинүү болбосо 25-26-сентябрда 
«Ордо оюну» мелдеши Ван 
облусундагы Эржиш районунун 
Улупамир конушу, Стамбул, 
Малатия, Йенифакылы, Гөлбашы 
жана Чубуктун ортосунда 
өткөрүлөт. Мен өзүмдүн жана 
биздин Биримдиктин атынан 
турнирге колдоо көрсөтүүчү 
бардык мекеме -уюмдарга, өзгөчө 
Курт үй -бүлөсүнө ыраазычылык 
билдирем. Биздин турнирге 
бардык көрүүчүлөр чакырылат! 
Көрүү үчүн келген конокторубузга 
байыркы маданиятыбызды эстетүү 
менен, биз алардын жагымдуу 
күнгө ээ боло турганына 
ишенебиз.

«Бул учурда мэрибиз Рамазан 
Шимшек мырзадан сураныч болот. 
Бул жолугушууга байланыштуу, 
биз мэрибизге жана 
муниципалитеттин бардык 
ассамблеясына байыркы Ата 
оюнубуз болгон Ордо оюнун 
ойногонго аракет кылып жаткан 
бир туугандары үчүн жээкте 
ылайыктуу жерде оригиналдуу 
«ОРДО ОЮН ТАЛААСЫН» 
курдуруп берүүнү сунуштайбыз.

Биз бул өтүнүч аткарыларына 
ишенип, Кыргызстандагы 
адамдарга «Ордо оюну» 
долбоорун тарттырдык. 
Муниципалитет башчыбызга 
келип, долбоорубузду аларга 
тезирээк сунуштайбыз деп үмүт 
кылабыз», деген сезимдерин 
билдирди ал. 

Курт үй -бүлөсүнүн атынан 
Башкент платформасы, Эл 
аралык Жарандык демилге 
гезитинин концессиясынын ээси, 
ишкер Атиллахан Курт өз сөзүндө, 
«Көзү өткөн атамдын атынан 
өткөрүлө турган бул байыркы 
Ордо оюну турнири мени жана 
Курт үй -бүлөсүнүн сезимин 
ойготту. Мындай программаны 
уюштурган Кыргыз түрктөрүнүн 
маданият жана тилектештик 
биримдигине жана Гөлбашы 
муниципалитетине, Кыргыз 
Республикасынын Элчилигине 
ыраазычылык билдирем»,-деди.

Гөлбашы муниципалитетинин 
вице-мэри Огуз Каган 
Танрыверди: «Бүгүн биз 
баарыбыз бирге Ордо оюну 
турниринин алдында Ордо оюнун 
ойноп көрөбүз. Ордо оюнунун 
турнирин эң жакшы түрдө 
өткөрөбүз деп үмүттөнөбүз. 
Урматтуу башчыбыз Рамазан 
Шимшектен салам жана бул 
программага салым кошкондорго 
рахмат айтам»,-деди.

Программа демөөрчү 
компаниялар жасаткан 
формаларды тапшыруу, 
Биримдиктин атынан 
уюштурулган ыраазычылык 
сертификаттарын берүү, Ордо 
оюнун ойноп көрсөтүү жана 
эстеликке сүрөткө түшүү менен 
аяктады.
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SİBİRYA GÜNLÜKLERİ-VI
Hakaslar tarafından hâlâ 
anlatılan ve yazılı hâle de geçen 
bu efsane kısaca şöyledir: 
Rivayete göre doğal yapısı olan 
ve kurdu andıran bu taş heykel 
bütün Türk boylarının annesini 
temsil etmektedir. Heykelin 
etrafındaki diğer dokuz taş ise 
bu dişi kurdun dokuz oğlunu 
temsil etmektedir. Hakaslar, en 
büyük erkek çocuğun Anadolu 
Türklerinin (Oğuzlar) atası, 
diğerlerinin de başka Türk 
boylarını sembolize ettiğine 
inanıyor. Hakaslara göre 
annesinin yanında kalan en 
küçük erkek çocuk ise onların 
atadır. Bu efsanenin sözlü 
gelenekte hâlâ yaşadığını 
söyleyebiliriz. Nitekim efsaneyi 
kaynak kişi olarak hem Larisa 
İnnokentovna’dan hem de 
başka Hakaslardan duyduk. 
Ancak efsaneyi Hakasların 
ünlü şair, yazar ve folklorcusu 
Mihayl Kilçiçakov’dan duyan 
ve şiire dönüştürerek yazıya 
geçiren Valentina Krilovna 
Tatarova’dır. Valentina K. 
Tatarova tarafından şiir 
şeklinde yazılan bu efsane 
“Belaya Volçitsa” isimli kitapta 
bulunmaktadır.

Bu taş heykelin olduğu yerde 
küçük bir “sek sek” töreni 
yapıldı ve taş heykele yiyecek, 
içecekler sunuldu. Daha sonra 
yola devam ettik ancak henüz 
çok uzağa gitmeden Çarlık 
Rusya ve Sovyetler 
dönemindeki baskıdan sonra 
günümüz Hakas şamanlarının 
ilk tören yaptıkları yere doğru 
ilerledik. Bu arada asfalt yoldan 
değil, stepten ve taşlık 
yerlerden arabayla gidiyorduk. 
Sebebi ise kamların bu tarihî 
yerleri bana göstermek 
istemeleriydi. Burada durduk 
ve V. N. Çeboçakov ile V. 
Petroviç bana kocaman bir 
çukur gösterdiler. Bu ateşin 
yakıldığı ve törenin yapıldığı 
yer yani oçak (ocak) imiş. Bu 
tören hakkında V. N. 
Çeboçakov bir anısını anlattı. 
Burada töreni Çeboçakov, 
Aleksey M. Sultrekov, Sergey 
M. Totışev ve T. V. Kobejikova
gerçekleştirmiş. Muhtemelen
1993’te yapılan bu törene
devlet yetkilileri de ilk defa
halkla beraber katılmış.

Buradan yolumuza devam ettik 
ve saat 10.00 civarında Askiz’e 
vardık. Buradaki “Hurtuyah-
Tas Açık Hava Müzesi”nde yol 
kenarında durduk. Müzenin 
içine girmedik. Yol kenarında 
yine yiyecek ve içecekler 
toprağın üzerine bırakıldı ve 
biz yine yola devam ettik. Askiz 
ilindeki Topoyev adlı köyün 
ilerisinde yangının çıktığı ve 
ağaçların yandığı bir yere 
geldik. Yolculuk boyunca ilk 
defa burada küçük bir ateş 
yakıldı ve Aleksey Mihayloviç 
Sultrekov’un kamlık giysileri 
(manyak, şapka, ayakkabı), 
davulu ve tokmağı ateşin 
yanına bırakıldı. Bu mekânda 
da ateşin yakıldığı bir ocak 
vardı ve etrafı taşlarla 
çevrilmişti. Burası A. M. 
Sultrekov’un son defa 
şamanistik tören yaptığı bir 
mekân olduğu için burada 
durmuştuk. Tören ateşinin 
ilerisinde ayakta kalan bir kayın 
ağacı vardı ve buraya 
“çalama”lar asılmıştı. Biz de 
kırmızı “çalama”ları bu ağaca 
bağladık ve yola devam ettik.

Taştıp iline giderken iki dağ 
arasından geçen yolun 
kenarında durduk. Sağ tarafta 
“sarçın” denilen ağaçtan bir 
sütun vardı ve yere düşmüştü. 
“Sarçın” Hakas dilinde ağaçtan 
yapılmış ve üç bölüme ayrılmış, 
ucu sivri sütunu 
karşılamaktadır. Kısa ve ince 
olabildiği gibi uzun ve geniş de 
olabiliyor. Uzun ve geniş 
olanlara geleneksel Hakas 
figürleri çizilmektedir. Bu 
“sarçın”ı V. N. Çeboçakov ve 
arkadaşları buraya dikmişlerdi. 
Sonradan yere düşen bu 
“sarçın”ı dik bir şekilde tekrar 
yerine koyduk, etrafına da 
taşlar sıkıştırarak “sarçın”ı 
sağlamlaştırdık ve ona renkli 
“çalama”larımızı bağladık. 
Oraya demir paralar 
bırakıldığını da gördük. V. 
Petroviç, bana “Paraları gördün 
mü?” diye sordu, ben de “Evet, 
gördüm” dedim. O, “Demek ki 
artık insanlar burayı biliyor ve 
yoldan geçerken buraya 
uğruyor” dedi. Burada da 
yiyecek içecek sunumu yapıldı.

СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-VI
Эта легенда, которая до сих 
пор рассказывается хакасами 
и пишется, вкратце такова: 
По слухам, эта каменная 
статуя, имеющая 
естественную структуру и 
напоминающая волка, 
олицетворяет мать всех 
тюркских племен. Остальные 
же девять камней вокруг 
статуи олицетворяют девять 
сыновей этой волчицы. 
Хакасы верят, что старший 
сын символизирует 
прародителя анатолийских 
тюрков (огузов), другие 
символизируют другие 
тюркские племена. По 
мнению хакасов, самый 
младший сын же, оставшийся 
с матерью, является их 
прародителем. Можно 
сказать, что эта легенда до 
сих пор живет в устной 
традиции. Собственно, эту 
легенду мы слышали и от 
Ларисы Иннокентовны, и от 
других хакасов. Однако 
именно Татарова Валентина 
Крыловна является той, кто 
услышал легенду от известного 
хакасского поэта, писателя и 
фольклориста Михаила 
Кильчичакова и написала ее, 
превратив в стихотворение. Эта 
легенда, написанная Татаровой 
Валентиной К. в форме 
стихотворения, имеет место в 
книге под названием «Белая 
волчица».

На месте этой каменной статуи 
была проведена небольшая 
церемония «подношения», и 
каменной статуе были 
преподнесены еда и напитки. 
После этого мы продолжили 
свой путь, но прежде чем зайти 
слишком далеко, мы 
проследовали к месту, где 
сегодняшние хакасские 
шаманы провели первые 
обряды после гнета времен 
Царской России и Советского 
Союза. Кстати, мы ехали не по 
асфальтированной дороге, а по 
степям и каменистым местам. 
Причина же в том, что шаманы 
хотели показать мне эти 
исторические места. Здесь мы 
остановились, и В. Н. 
Чебочаков и В. Петрович 
показали мне огромную яму. 
Это было место, где 
разжигался огонь и 
проводился обряд, то есть очаг. 
В. Н. Чебочаков рассказал одно 
свое воспоминание об этом 
обряде. Чебочаков, Алексей 
М.Султреков, Сергей М. 
Тотышев и Т. В. Кобежикова 
провели здесь обряд. Вероятно, 
это было впервые когда 
государственные чиновники 
присутствовали на этом 
обряде, состоявшемся в 1993 
году, вместе с 
общественностью.

Отсюда мы продолжили свой 
путь и около 10:00 часов 
прибыли в Аскиз. Здесь мы 
остановились на обочине у 
«Музея под открытым небом 
Хуртуях-Тас». Мы не зашли в 
музей. У дороги, еда и напитки 
снова были оставлены на 
земле, и мы снова продолжили 
путь. За деревней Топоев, 
Аскизской провинции, мы 
подъехали к месту, где 
вспыхнул пожар и сгорели 
деревья. Впервые за время 
пути, здесь  был зажжен 
небольшой костер и 
шаманские одежды Алексея 
Михайловича Султрекова 
(верхняя одежда, шапка, 
обувь), его барабан и киянка 
были оставлены у костра. И на 
этом месте был очаг, в котором 
разжигался огонь, и он был 
окружен камнями. Мы 
остановились здесь, так как 
это было тем местом, где А.М. 
Султреков в последний раз 
проводил шаманский обряд. 
Перед церемониальным 
костром росло буковое 
дерево, и на нем были 
завязаны «чаламы». Мы 
также привязали к этому 
дереву красные «чаламы» и 
продолжили свой путь.

По пути в провинцию 
Таштып мы остановились на 
обочине дороги, проходящей 
между двумя горами. Справа 
находился деревянный столб, 
называемый «сарчын», и он 
упал на землю. «Сарчын» на 
Хакасском языке означает 
столб, сделанный из дерева и 
разделенный на три части, с 
острым концом. Он может 
быть как коротким и тонким, 
также длинным и широким. 
На длинные и широкие 
вырисовываются 
традиционные хакасские 
фигуры. В. Н. Чебочаков и 
его друзья поставили сюда 
этот «сарчын». После мы 
снова в вертикальном 
положении поставили на 
место упавший этот 
«сарчын», укрепили 
«сарчын» окружив камнями, 
и привязали к нему наши 
разноцветные «чаламы». Мы 
также видели, что туда 
бросались монеты. В. 
Петрович спросил меня: «Вы 
видели монеты?», и я сказал: 
«Да, я видел». Он сказал: 
«Значит, теперь люди знают 
это место и останавливаются 
у него, проезжая мимо». 
Здесь также были 
преподнесены еда и напитки.

Prof. Dr. 
Abdulselam 

ARVAS
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ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

KAYSERİ ABONE İL TEMSİLCİSİ 
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hakları USTSEM TELEVİZYON  
GAZETECİLİK BASIN YAYIN 

SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. 
İzin alınmaksızın, kaynak gösterilerek 

dahi iktibas edilemez.

İSTİHBARAT ŞEFİ 
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Özgür YİĞİTER

BATMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Osman BAGAÇ

BİTLİS  ABONE İL TEMSİLCİSİ 
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UNICEF: Yemen'de her 10 dakikada 
bir çocuk yetersiz beslenme ve 
önlenebilir hastalıklar yüzünden 
ölüyor
Birleşmiş Milletler Çocuklara Yardım Fonu (UNICEF), iç savaşın 
yedinci yılına girdiği Yemen'de her 10 dakikada bir çocuğun yetersiz 
beslenme ve aşıyla önlenebilecek hastalıklar yüzünden hayatını 
kaybettiğini açıkladı.

UNICEF Direktörü Henrietta Fore, Yemen'deki insani duruma ilişkin 
BM Güvenlik Konseyine brifinginde, sadece bu yıl özellikle Hudeyde ve 
Marib çevresinde devam eden çatışmalarda 1,6 milyon çocuğun 
yerinden edildiğini söyledi.

Yemen'de 11,3 milyonu çocuk, yaklaşık 21 milyon kişinin insani 
yardıma muhtaç olduğuna dikkati çeken Fore, "2,3 milyon çocuk aşırı 
derecede yetersiz besleniyor ve yaklaşık 400 bin çocuk aşırı derecede 
yetersiz beslenme yüzünden ölüm riskiyle karşı karşıya. Her 10 
dakikada bir çocuk yetersiz beslenme ve aşıyla önlenebilecek hastalıklar 
yüzünden ölüyor." dedi.

BM Yemen Özel Temsilciliği görevini İsveçli diplomat Hans 
Grundberg'e devredecek olan Martin Griffiths de Yemen'deki kıtlık 
riskine dikkati çekerek yaklaşık 5 milyon kişinin kıtlığın eşiğinde 
olduğunu söyledi.

Ülkede yedinci yılına giren çatışmalarda, binlerce kişi yaşamını yitirdi.

Dünyanın en yoksul ülkeleri arasında yer alan Yemen'de, iç savaş 
nedeniyle büyüyen insani kriz de korkunç boyutlara ulaştı.

BM'ye göre, dünyanın en büyük insani krizlerinden birinin yaşandığı 
Yemen'de, nüfusun yüzde 80'i insani yardıma ve korunmaya ihtiyaç 
duyuyor.

Kaynak: AA

ЮНИСЕФ: в Йемене каждые 10 
минут умирает ребенок от 
недоедания и болезней, которые 
можно предотвратить
Детский фонд Организации Объединенных Наций (ЮНИСЕФ) 
объявил, что в Йемене, который находится на седьмом году 
гражданской войны, каждые 10 минут умирает ребенок из-за 
недоедания и болезней, которые можно предотвратить с помощью 
вакцин.

В своем брифинге в Совете Безопасности ООН о гуманитарной 
ситуации в Йемене директор ЮНИСЕФ Генриетта Фор сказала, что 
только в этом году 1,6 миллиона детей были перемещены, особенно в 
результате продолжающихся конфликтов вокруг Ходейды и Мариба.

Отметив, что 11,3 миллиона детей и примерно 21 миллион человек в 
Йемене нуждаются в гуманитарной помощи, Фор сказал: «2,3 
миллиона детей серьезно недоедают и примерно 400 000 детей 
находятся под угрозой смерти из-за серьезного недоедания. Каждые 
10 минут ребенок умирает. от недоедания и болезней, которые можно 
предотвратить с помощью вакцин ». сказал.

Мартин Гриффитс, который передаст специального посланника ООН 
в Йемене шведскому дипломату Хансу Грундбергу, указал на 
опасность голода в Йемене и сказал, что около 5 миллионов человек 
находятся на грани голода.

Тысячи людей погибли в конфликте, который продолжается уже 
седьмой год в стране.

В Йемене, который входит в число беднейших стран мира, 
гуманитарный кризис, разросшийся из-за гражданской войны, 
достиг ужасных размеров.

По данным ООН, в Йемене, где переживается один из самых 
серьезных гуманитарных кризисов в мире, 80 процентов населения 
нуждаются в гуманитарной помощи и защите.

Источник: AA
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Almanya sel felaketi sonrasında afetzedelerin yaralarını tam 
olarak saramadı
Almanya’da temmuz ayının ikinci haftasında meydana gelen sel felaketinin ardından, yerel ve federal 
hükümetlerin yaraları hızla saramaması ülkenin doğal afetlere müdahale konusunda tam olarak hazırlıklı 
olmadığını ortaya koydu.

Kuzey Ren Vestfalya ve Rheinland Pfalz 
eyaletlerinde 15 Temmuz'da meydana 
gelen sel felaketinden 40 gün geçmesine 
rağmen bölgenin halen temizlenememesi, 
içme suyu, elektrik ve kanalizasyon 
sorunlarının tam olarak çözülememesi 
Avrupa'nın lokomotif ülkesi Almanya'nın 
afetlere aslında hazır olmadığını 
gösteriyor.

Almanya’nın eyalet sistemiyle yönetilmesi 
de son doğal afetlerde federal hükümetin 
acilen devreye girmesini geciktiren bir 
faktör oldu. Federal hükümet, felaket için 
16 eyalet yönetimiyle yapılan toplantı 
sonrasında devreye girebildi.

Sel mağdurlarının sürekli yaşadıkları 
sıkıntılardan dem vurarak bir türlü 
çözülememesinden yakınmaları dikkati 
çekiyor.

200 bin kişi uzun süre elektriksiz kaldı

Sel felaketinin ardından birçok ilçe ve 
kasabada uzun süre elektrikler kesildi, cep 
telefonu şebekeleri devre dışı kaldı.

14 ve 15 Temmuz’daki yoğun yağışların 
ardından Euskirchen, Bad Münstereifel, 
Eifel, Rhein-Sieg-Kreis’ın da aralarında 
olduğu yerleşim bölgelerde yaklaşık 200 
bin kişi günlerce elektriksiz kaldı. Bazı 
bölgelerde elektrik şebekeleri büyük zarar 
görürken, bazı bölgelerde ise ekipler 
güvenlik amacıyla elektrikleri kesti.

Selden en çok etkilenen ve 30 bin kişinin 
yaşadığı bölgelere, yaklaşık bir hafta 
boyunca elektrik verilemedi.

Doğalgaz hattının tamiri ancak 5 hafta sonra 
başlayabildi

Sel felaketinde büyük yıkıma uğrayan Bad 
Neuenahr-Ahrweiler’de doğalgaz şebekesi de harap 
oldu, bölgede birçok eve doğalgaz verilemiyor. 
Heppingen ve Lohrsdorf’ta doğalgaz şebekesinin 
yeniden inşasına ancak felaketin üzerinden beş 
hafta geçtikten sonra başlanabildi.

Yıkılan demiryolu hatlarının yapımı aylar sürecek

Sel felaketinde büyük zarar gören Bonn–Rheinbach, 
Essen–Wuppertal, Euskichen–Bad Münstereifel 
demiryolu hatlarının yeniden inşa edilerek hizmete 
alınması bu yılın sonundan önce mümkün 
görülmüyor.

Hükümet yaşanan olumsuzlukların ardından sel 
mağdurları için kesenin ağzını açarak 30 milyar 
avro fon ayırdı. Buna göre, sigortası olmayan ev 
sahipleri, zararlarının yüzde 80’ini tazmin 
edebilecek. Sigortası olanlar ise zararlarının 
tamamını karşılayabilecek.

Sel felaketinde 180'den fazla kişi hayatını 
kaybetmişti

Almanya’da Rheinland-Pfalz, Kuzey-Ren Vestfalya 
ve Bavyera eyaletlerinde aşırı yağışların yol açtığı 
sellerde 180'den fazla kişinin yaşamını yitirdiği 
açıklanmıştı. Yaklaşık 25 milyar avroluk zararın 
meydana geldiği felakette erken uyarı sistemlerinin 
bulunmaması nedeniyle hükümet yoğun eleştiri 
almıştı. Bunun üzerine Federal hükümet ve eyalet 
yönetimlerinin toplantısında halkın uyarılması için 
cep telefonlarına aynı anda otomatik olarak kısa 
mesaj atılmasına imkan tanıyacak bir sistem 
oluşturulmasında kararı alınmıştı.

      Kaynak:AA

Rheinland Pfalz eyaletinin Ahrtal 
bölgesinde ise yaklaşık 2 bin kişi, sel 
felaketinin ardından iki hafta boyunca 
elektriksiz kaldı.

Cep telefonları çalışmadı

Sel nedeniyle cep telefonu şebekesi ancak 
iki hafta sonra devreye alınabildi. Sel 
felaketinin etkilenen bölgelerde 150’den 
fazla baz istasyonu zarar gördü, birçok 
bölgede günlerce cep telefonu şebekeleri 
çalışmadı. Deutsche Telekom, sel 
felaketinden üç gün sonra baz 
istasyonlarının ancak yarısını tekrar 
devreye sokabildi.

Afet bölgelerinin tamamında cep telefonu 
şebekelerinin tümünün tekrar devreye 
sokulabilmesi yaklaşık iki hafta sürdü.

İçme suyu halen verilemiyor

Bir aydan fazla zaman geçmesine rağmen 
yaklaşık 20 bin nüfuslu Bad Münstereifel 
ilçesinde evlere ulaşan su içilemiyor. 
Yetkililer eve gelen suları kaynatarak 
kullanmalarını ya da dışarıdan temiz su 
temin etmeleri yönünde uyarılarda 
bulunuyor.

Sel felaketinden en çok etkilenen Ahrtal 
bölgesinde aradan bir ay geçmesine 
karşın kanalizasyon sistemi yeniden inşa 
edilemedi. Çalışmadığı için en ufak bir 
yağışta kanalizasyonda taşmalar meydana 
geliyor. Doğaya büyük zarar verecek 
nitelikteki atıkların doğrudan Ahr 
nehrine boşalması eleştirilere neden 
oluyor.
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Германия не смогла полностью залечить раны пострадавших от 
стихийного бедствия после наводнения
После стихийного бедствия, произошедшего во второй неделе июля в Германии, неспособность 
местных и федеральных властей залечить раны быстро показала, что страна не была полностью готова 
к реагированию на стихийные бедствия.

Несмотря на то, что с момента 
наводнения, произошедшего 
15 июля в штатах Северный 
Рейн-Вестфалия и Рейнланд-
Пфальц, прошло 40 дней, 
очистка региона по-прежнему 
не подлежит очистке, а 
проблемы с питьевой водой, 
электричеством и 
канализацией не были 
полностью решены. 
показывает, что Германия, 
локомотивная страна Европы, 
фактически не готова к 
бедствиям.

Тот факт, что Германия 
управляется государственной 
системой, также стал 
фактором, отсрочившим 
срочное вмешательство 
федерального правительства в 
недавние стихийные бедствия. 
Федеральное правительство 
смогло вмешаться после 
встречи с правительствами 16 
штатов по поводу стихийного 
бедствия.

Примечательно, что 
пострадавшие от наводнения 
постоянно жалуются на 
проблемы, с которыми они 
сталкиваются, и на то, что их 
невозможно решить.

200000 человек надолго 
остались без электричества

После наводнения во многих 
городах на долгое время 
отключили электричество, 
отключили сети мобильной 
связи.

После проливных дождей 14 и 
15 июля около 200 000 
человек остались без 
электричества на несколько 
дней в жилых районах, 
включая Ойскирхен, Бад-
Мюнстерайфель, Эйфель, 
Рейн-Зиг-Крайс. Хотя в 
некоторых районах 
электрические сети были 
сильно повреждены, в 
некоторых районах бригады 
отключили электричество в 
целях безопасности.

Наиболее пострадавшие от 
наводнения районы, где 
проживает 30 тысяч человек, 
около недели были без 
электричества.

В районе Арталь в земле 
Рейнланд-Пфальц около 2000 
человек остались без 
электричества в течение двух 
недель после наводнения.

Сотовые телефоны не работали

Из-за наводнения сеть 
мобильной связи удалось 
активировать только через две 
недели. В пострадавших от 
наводнения районах были 
повреждены более 150 базовых 
станций, а во многих районах 
сети мобильной связи не 
работали в течение нескольких 
дней. Deutsche Telekom удалось 
повторно активировать только 
половину своих базовых станций 
через три дня после наводнения.

Потребовалось около двух недель 
для повторного включения всех 
сетей мобильной связи во всех 
районах бедствия.

Питьевой воды по-прежнему нет

Хотя прошло уже больше месяца, 
вода, достигающая домов в 
городке Бад-Мюнстерайфель с 
населением около 20 тысяч 
человек, непригодна для питья. 
Власти предупреждают их 
кипятить воду, поступающую в 
дом, или добывать чистую воду 
снаружи.

В районе Артала, который 
больше всего пострадал от 
наводнения, канализационную 
систему не удалось восстановить 
даже через месяц. Поскольку он 
не работает, канализация при 
малейших осадках 
переполняется. Вызывает 
критику прямой сброс мусора, 
который нанесет большой вред 
природе, в реку Ар.

Ремонт газопровода начался 
только через 5 недель.

В Бад-Нойенар-Арвайлере, 
который сильно пострадал в 
результате наводнения, также 
была разрушена газовая сеть, 
многие дома в регионе не могут 
быть снабжены природным 
газом. Реконструкция газовой 
сети в Хеппингене и Лорсдорфе 
началась всего через пять недель 
после катастрофы.

На строительство разрушенных 
железнодорожных путей уйдут 
месяцы

Реконструкция и ввод в 
эксплуатацию железнодорожных 
линий Бонн – Райнбах, Эссен – 
Вупперталь, Ойскичен – Бад-
Мюнстерайфель, сильно 
пострадавших в результате 
наводнения, до конца этого года 
не считается возможным.

После пережитого негатива правительство открыло рот для жертв 
наводнения и выделило 30 миллиардов евро средств. Соответственно, 
домовладельцы без страховки смогут компенсировать 80 процентов 
своих убытков. Те, у кого есть страховка, смогут покрыть все свои 
убытки.

В результате наводнения погибло более 180 человек

Было объявлено, что более 180 человек погибли в результате наводнений, 
вызванных проливными дождями в штатах Рейнланд-Пфальц, Северный 
Рейн-Вестфалия и Бавария в Германии. Правительство подверглось 
резкой критике за отсутствие систем раннего предупреждения о 
катастрофе, которая нанесла ущерб примерно в 25 миллиардов евро. В 
этой связи было решено создать систему, которая позволяла бы 
автоматически отправлять короткие сообщения на мобильные телефоны 
на заседании федерального правительства и администраций штатов, 
чтобы предупредить общественность.
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“MUHTAÇ OLDUĞUN KUDRET, DAMARLARINDA Kİ 
ASİL KAN DA MEVCUT” MU?
Hatırlayacaksınız, Türkler 
İslam’ı VIII. yy. dan itibaren 
daha doğrusu, Çinliler ile 
Abbasiler arasında olan, 
Türklerin Abbasilerin yanında 
yer aldığı Talas Savaşından 
sonra (751) İslam’ı topluluklar 
halinde kabul etmeye 
başlamışlardır. Tuğrul Bey, 
Abbasi Halifesine yapmış 
olduğu yardımlardan dolayı, 
Halife, Tuğrul Bey’e, ”Doğunun 
ve Batının Sultanı” unvanını 
verdi. Böylelikle Türkler 
İslam’ın sancaktarlığını 
yapmaya başladı ve bütün 
cihana İslam’ı yaymak için cihat 
ruhu ile mücadele ettiler. Ve 
bilindiği gibi, gittikleri yerlerde, 
sanatta, edebiyatta, çığırlar 
açtılar, bulundukları ülkeleri 
adalet ve hakkaniyetle 
yöneterek bütün insanlığın 
gönlünde ayrı bir yer edindiler.

İşte Mustafa Kemal Atatürk 
bunun için demiştir ki, “Muhtaç 
olduğun kudret damarlarındaki 
asil kanda mevcuttur”.

O zaman biraz beyin fırtınası 
yapalım bakalım kimin 
damarlarında “Asil Kan” 
mevcut, kimin damarlarında 
“ne olduğu belirsiz kan!” 
mevcut.

Ülkemiz de, yangın, sel, 
deprem, toprak kayması gibi 
birçok doğal afet yaşıyoruz. Bu 
doğal afetlerde kimin ne olduğu 
veya ne olmadığı ortaya net bir 
şekilde çıkıyor. Bizde bunu 
hayretler içerisinde izliyoruz.

Bu afetler de; insanlar hayatları 
pahasına ya sele kapılmış birini 
kurtarıyor ya evi barkı viran 
olmuşlara ev bark oluyor ya 
uçağı arızalanıyor yerleşim 
bölgesine düşmesin diye 
kendini feda ediyor, “bu 
milletin malı, yetimin, öksüzün, 
fakirin, fukaranın hakkı var” 
diyerek ne uçağını terk ediyor, 
ne aracını terk ediyor ne de 
ortalıkta bırakıyor. Ya da 
Ülkemin ciğerleri yanarken 
kendi ciğerleri yanmış gibi hiç 
düşünmeden kendini yangının 
içine atarak yangını söndürmek 
için hayatını feda ediyor.Veya, 
evi, tarlası, hayvanları yanmış 
viran olmuş ama o kurtardığı 
karpuzları yangın söndürenlere 
veriyor. 

İSMET TAŞ
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Bunun yanı sıra evini çocuklarını 
bırakıp yangını söndürmeye koşanlar, 
günlerce yardım toplayarak yangın 
bölgesine gönderen STK lar… 

Bu örnekleri çoğaltabiliriz, 
sayamadığımız kadar, canla başla 
ellerinden geleni değil, gelmeyeni de 
yapmaya çalışan o koskoca yürekli 
kahramanlar, destan üzerine destan 
yazan bu milletin gerçek evlatları. 
Cihanı titreten Türk’ün has evlatları. 
İşte bunların damarlarında Asil mi 
asil, yüce mi yüce bir kan 
dolaşmaktadır.

Onları Allah’ın selamı ile 
selamlıyorum, şehit olanlara Allah’tan 
rahmet diliyorum.

Peki ya ormanlarımızı kasıtlı, bilinçli 
olarak yakan, bu ülkeye, bu vatana, bu 
devlete, bu millete zarar vermek için, 
her türlü hainliği, şerefsizliği, alçaklığı 
yapanların damarlarında nasıl bir kan 
dolaşıyor? Biz bunlara; kanı bozuklar, 
kanını, ruhunu bedenini satmış, satılık 
hain alçak köpekler, köle ruhlu, kanı 
bozuk şerefsizler diyoruz!

Peki ya en acılı günümüzde ortalığı 
karıştıran, her türlü fitne ve fesadı 
aramıza sokan, moral bozmak, afetle 
mücadele edenleri zaafa uğratmak için 
her türlü alçaklığı yapan 
provokatörlerin damarlarında nasıl bir 
kan dolaşıyor?

Veya her türlü yardım yapılırken, 
“nerede bu millet, nerede bu devlet” 
diye çığlık atanların, yukarıda 
helikopter uçarken, “helikopter yok, 
uçak yok” diye ortalığı “velveleye” 
verenlerin damarlarında nasıl bir kan 
dolaşıyor?

Millet olarak doğal bir afet yaşarken, 
hep birlikte topyekûn kenetlenerek 
bütün siyasi ve politik ayrılıkları bir 
köşeye bırakarak ülkemiz ve 
insanımızın yaralarını sarmamız 
gerekirken, insanımızın acıları 
üzerinden rant devşirmeye çalışan, 
yapılan hataları ve yanlışları dillerine 
dolayarak, Türk Milletini, Türk 
Devletini güçsüz, zayıf, çaresiz 
göstermeye çalışan, acılarımızı kirli 
siyasetlerine alet eden bunun içinde 
yalanda sınır tanımayan 
siyasetçilerimizin damarlarında nasıl 
bir kan dolaşıyor?

Çığırtkanlık yapmak yerine, 
görevleri olduğu halde, doğal 
afetler karşısında yeterli tedbir 
almayanların, görevlerini bir 
hakkın yerine getirmeyenlerin 
damarlarında nasıl bir kan 
dolaşıyor?

Peki ya sosyal medya denilen 
arenada kora halinde Türkiye’ye 
saldıran, hakarette ve küfürde 
sınır tanımayanların 
damarlarında nasıl bir kan 
dolaşıyor?

Demek ki, “Asil Kan” her 
damarda dolaşmıyor. Türk’üm, 
Müslüman’ım demekle de Türk 
ve Müslüman olunmuyor.

Bırakın Türk ve Müslüman 
olmayı, bu doğal afetler de 
özellikle yangınlar da yapılanlara 
bakınca, insanlığımızı 
sorgulatmanın ötesinde, “Bunlar 
asla insan değil, insan olamazlar, 
hayvan desek hayvana hakaret 
olur” anlayışı yaygın hale 
gelmiştir.

Ne zaman ki, hiçbir siyasi, 
politik, ideolojik ayrım 
gözetmeksizin, hiçbir çıkar ve 
menfaat sağlamayı aklımıza 
getirmeden, sadece, merhamet, 
şefkat, sevgi, iyilik, dürüstlük, 
paylaşmak gibi insani değerleri 
gözeterek birbirimizin yaralarını 
sarmaya, merhem olmaya başlarız 
işte o zaman İNSANIZ diyebiliriz.

Şimdi aklımıza ne gelirse 
eleştirelim, sorgulayalım, hatta 
alıp yerden yere vuralım. “Gün 
ışıdı, her şey ortaya çıktı”. Ama 
önce hep birlikte aynaya bakalım;

İNSANLIĞINI 
KAYBETMEYENLERDEN, 
DAMARLARINDA ASİL KAN 
DOLAŞANLARDAN 
MIYIZ !!! ?????

Bu vesile ile, 1 Muharrem 1443 
Hicri yılbaşınızı en derin kalbi 
muhabbetlerimle kutlar, 
milletimize İslam alemine ve 
bütün insanlık için hayırlara 
vesile olmasını Yüce Allah’tan 
niyaz ederim.
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“ЕСТЬ ЛИ СИЛА, КОТОРАЯ ВАМ НУЖНА, В 
БЛАГОРОДНОЙ КРОВИ В ВАШИХ ЖИЛАХ”??

Как вы помните, турки начали 
принимать ислам как общины с 8 
века, точнее, после Таласской 
войны (751 г.), произошедшей 
между Китайцами и Аббасидами, в 
которой турки были на стороне 
Аббасидов. Халиф присвоил 
Тугрул-бею титул «Султан Востока 
и Запада», из-за его помощи халифу 
Аббасидов. Таким образом, турки 
начали действовать как знаменосцы 
ислама, и они боролись с духом 
джихада, чтобы распространить 
ислам по всему миру. И, как 
известно, куда бы они ни пошли, 
они открывали новые горизонты в 
искусстве и литературе, и, 
справедливо и беспристрастно 
управляя странами, в которых они 
находились, заняли особое место в 
сердцах всего человечества.

Мустафа Кемаль Ататюрк по этому 
поводу сказал: «Сила, которая вам 
нужна, находится в благородной 
крови в ваших жилах».

Давайте проведем мозговой штурм, 
посмотрим в чьих жилах имеется 
«Благородная кровь», а в чьих 
«неизвестная кровь»!

В нашей стране мы переживаем 
множество стихийных бедствий, 
таких как пожары, сели, 
землетрясения, оползни. В этих 
стихийных бедствиях становится 
ясно, кто является или не является 
кем-то. И мы с удивлением 
наблюдаем за этим.

В этих бедствиях, люди, ценой 
своей жизни, либо спасают 
пострадавшего от селя либо их дома 
становятся убежищем для тех, чьи 
дома разрушены либо выходит из 
строя самолет, и они жертвуют 
собой, чтобы он не упал на жилой 
район. Они не покидают свой 
самолет, автомобиль и не оставляют 
их где придется, говоря: «У этого 
народа есть собственность, сирота, 
обездоленный, бедный, 
малоимущий имеют права». Или 
они жертвует своей жизнью, чтобы 
потушить огонь, не думая бросаясь 
в него, как будто страдают они 
сами, в то время как страдает моя 
страна. Или их дома, поля, 
животные сгорели, были 
разрушены, но они отдают 
сохраненные ими арбузы тем, кто 
тушил огонь. Наряду с этим, есть те, 
кто, покинув свои дома, детей, 
бросились тушить пожар, 
неправительственные организации, 
днями организовывая помощь, 
отправляли их в зону пожара ... 

Исмет Таш 

Мы можем умножить эти примеры, 
мы не можем сосчитать, те 
великодушные герои, которых 
невозможно сосчитать и которые 
изо всех сил стараются делать не 
только то, что они могут, но и то, 
что не могут, настоящие сыны 
этого народа, демонстрирующие 
героизм за героизмом. Настоящие 
сыны Турков, потрясших мир. Вот 
в чьих жилах течет благородная и 
великая кровь.

Приветствую их с приветствием 
Аллаха, желаю милости Аллаха 
погибшим.

Но какая кровь течет в жилах тех, 
кто сознательно и намеренно 
сжигает наши леса, кто совершает 
всевозможные предательства, 
бесчестие и подлость, чтобы 
навредить этой стране, этой 
родине, этому государству, этому 
народу? 

Мы называем их теми, у кого 
испорченная кровь, кто продал 
свою кровь, душу и тело, 
вероломными подлыми 
продажными собаками, ублюдками 
с рабской натурой, испорченной 
кровью!

А какая же кровь течет в жилах 
провокаторов, которые будоражат 
общество в  наш самый 
мучительный день, которые вносят 
всевозможные раздоры и споры, 
которые совершают всевозможные 
гнусные поступки, чтобы подорвать 
моральный дух и ослабить тех, кто 
борется с бедствиями?

Или какая кровь течет в жилах тех, 
кто кричит «где этот народ, где это 
государство» в то время как 
оказывается всевозможная помощь, 
кто шумит говоря «нет вертолета, 
нет самолета» в то время как 
вертолет летит выше?

Какая кровь течет в жилах наших 
политиков, которые пытаются 
заработать на страданиях нашего 
народа, которые, рассказывая о 
допущенных ошибках, пытаются 
выставить турецкий народ, 
турецкое государство бессильным, 
слабым, беспомощным, которые 
используют нашу боль для своей 
грязной политики, в которой не 
знают границ во лжи, в то время 
когда мы, как нация, переживаем 
стихийное бедствие, в то время как 
нам необходимо сплотиться как 
единое целое, отложить в сторону 
все политические разногласия и 
залечить раны нашей страны и 
нашего народа?

Какая кровь течет в жилах тех, кто 
не принимает достаточных мер 
против стихийных бедствий, хотя 
у них есть обязанности, кто не 
выполняет свои обязанности ?А 
как насчет крови, которая течет в 
жилах тех, кто хором нападает на 
Турцию на арене, называемой 
социальными сетями, и кто не 
знает границ в оскорблениях и 
ругани?

Получается так, что «Благородная 
кровь» не течет по всем жилам. 
Человек не становится турком, 
мусульманином, говоря я турок, я 
мусульманин.

Не говоря уже о том, чтобы быть 
турком и мусульманином, 
посмотрев  на то, что было 
сделано во время этих стихийных 
бедствий, особенно при пожарах, 
помимо того, чтобы ставить под 
сомнение нашу человечность, 
стало широко распространенным 
такое понимание как «они не 
люди, они не могут быть людьми, 
если мы назовем их животными, 
это будет  оскорблением для 
животных».

Когда мы начнем лечить раны 
друг друга и становиться 
панацеей, только соблюдая 
человеческие ценности, такие как 
милосердие, сострадание, любовь, 
доброта, честность и разделение, 
без какой-либо политической, 
идеологической дискриминации, 
не задумываясь об обеспечении 
каких-либо интересов и выгод, вот 
тогда мы можем сказать, что мы 
ЛЮДИ.

Теперь, что бы ни пришло нам в 
голову, давайте критиковать, 
ставить под сомнение, разбирать. 
«Солнце вышло, все раскрылось». 
Но сначала давайте вместе 
посмотрим в зеркало;

ЯВЛЯЕМСЯ ЛИ МЫ ОДНИМИ 
ИХ ТЕХ, КТО НЕ ПОТЕРЯЛ 
СВОЮ ЧЕЛОВЕЧНОСТЬ, У КОГО 
В ЖИЛАХ ТЕЧЕТ 
БЛАГОРОДНАЯ КРОВЬ!!! ????

По этому случаю, с моими 
глубочайшими сердечными 
пожеланиями, я поздравляю вас в 
новым годом по Хиджре, 1 
Мухаррам 1443 года, и молю 
Всевышнего Аллаха, чтобы он стал 
благословением для нашей нации, 
исламского мира и всего 
человечества. 
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Türkiye, Fırat Kalkanı bölgesinde yaklaşık 700 okulu eğitime 
kazandırarak terörün izlerini sildi
Suriye'de terör örgütü DEAŞ'a karşı Fırat Kalkanı Harekatı'nın başlatılmasının üzerinden 5 yıl geçti. Terörden temizlenen 
bölgede 700 civarında okul eğitime hazır hale getirilerek bölgede yaşayanların eğitim hakkından faydalanmasına katkı 
sağlandı.
Türkiye'nin, Birleşmiş Milletler 
Sözleşmesi'nin 51. maddesinden kaynaklanan 
meşru müdafaa hakkı kapsamında, 
güvenliğini tehdit eden terör örgütü DEAŞ 
başta olmak üzere Suriye'nin kuzeyinde 
mevcut teröristleri etkisiz hale getirmek ve 
sınır güvenliğini sağlamak için 24 Ağustos 
2016'da başlattığı Fırat Kalkanı Harekatı'nın 
üzerinden 5 yıl geçti.

Operasyonun ilk gününde, Gaziantep'in 
Karkamış ilçesinin karşısındaki Suriye 
topraklarında yer alan Cerablus ilçe merkezi, 
23 Şubat 2017'de ise Bab ilçe merkezi 
DEAŞ'tan kurtarıldı.

Harekatla, 2 bin 55 kilometrekare alana 
yayılmış yerleşimler 217 günde terörden 
arındırıldı. Kahraman Mehmetçik ve Suriye 
Milli Ordusu (SMO) askerleri, Fırat Kalkanı 
Harekatı ile 7 ay gibi bir sürede 3 binden 
fazla DEAŞ'lıyı etkisiz hale getirdi.

Dönemin Başbakanı Binali Yıldırım, 29 Mart 
2017'de harekatın bittiğini duyurmuştu ve iki 
gün sonra Genelkurmay Başkanlığından 
yapılan açıklamada da harekatın başarıyla 
tamamlandığı ifade edilmişti.

Harekatın tamamlanmasının ardından Türk 
Silahlı Kuvvetleri (TSK) ve SMO birlikleri, 
bölgenin güvenliğini sağlamaya ve terör 
nedeniyle yerinden edilen sivillerin geri 
dönmesi için gerekli koşulları oluşturmaya 
odaklandı.

Hayatın normale dönmesi için sağlık, eğitim 
ve hizmet alanlarında da Türkiye'nin yoğun 
katkıları sayesinde bölgenin nüfusu 2 
milyonu buldu.

Eğitimle terörün izleri silindi

AA muhabirleri, harekatın yıl dönümü 
vesilesiyle bölgede yürütülen eğitim 
alanındaki çalışmaları derledi.

Türkiye, Suriye'de terör örgütü DEAŞ'tan 
kurtarılarak güvenli hale getirilen bölgelerde 
yaşayan bireylerin eğitim hakkından 
faydalanmalarına büyük önem veriyor.
Harekatın 5. yılında Türkiye'nin desteğiyle 
bölgede terörün izleri silinirken, bu sürede 
eğitimin kalitesi de arttı.

Bölgede atıl durumdaki okulların tadilatı 
yapılarak yeniden eğitime kazandırıldı, ihtiyaç 
duyulan bölgelerde de yeni okullar inşa edildi. 

Bu kapsamda, Fırat Kalkanı Harekatı bölgesinde, 
Milli Eğitim Bakanlığının destekleriyle eğitime 
hazır hale getirilen yaklaşık 700 okulda geçen sene 
anaokulu, ilkokul, ortaokul ve lise çağında 200 bin 
civarı öğrenci ders başı yaptı.

Geçen yılki eğitim-öğretim döneminde 8 bin 
500'den fazla öğretmenin görev aldığı okullarda, 
Suriye Geçici Hükümetince belirlenen müfredat 
okutuluyor.

Yükseköğretimde eğitim seferberliği sürüyor

 Gaziantep Üniversitesi, Cumhurbaşkanlığı 
kararnamesiyle Suriye’nin kuzeyinde 
yükseköğretim faaliyetleri gerçekleştiriyor. Bu 
doğrultuda şu ana kadar üniversite bünyesinde 
Fırat Kalkanı Harekatı bölgesinde 2 fakülte ve 1 
meslek yüksekokulu kuruldu.

Kurulan birimler, bölgedeki eğitim-öğretim 
ihtiyacı göz önünde bulundurularak ve yerel 
meclislerden gelen talepler doğrultusunda 
planlandı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
imzasıyla Resmi Gazete'de şubatta yayımlanan 
kararla, Suriye'nin kuzeyindeki Çobanbey 
beldesinde tıp fakültesi ve sağlık hizmetleri meslek 
yüksekokulu kurulması için faaliyetlere başlandı.

Tıp fakültesinde eğitim görecek sağlık 
personelleri, bölge halkına sağlanan hizmetlere 
katkı sağlayacak.

"Sağlanan destekle de eğitimin kalitesi arttı"

Bab'daki sivillerden Bera Molla, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, harekat öncesi eğitim 
kurumlarının iç savaşta büyük zarar gördüğünü 
belirterek, "Fırat Kalkanı Harekatı sonrası bölgedeki 
okullar onarılarak eğitime hazır hale getirildi. 

Sağlanan destekle de eğitimin kalitesi arttı." dedi.
Molla, eğitimden uzak kalan çocukların yeniden okul 
sıralarına kavuştuğunu vurgulayarak, emeği geçen 
herkese teşekkürlerini iletti.

Bablı sivillerden Ammar Kalef de hareket öncesi 
DEAŞ’ın işgali döneminde okullarda eğitim 
faaliyetlerinin durduğuna dikkati çekerek, "İlçedeki 
okullar, farklı amaçlarla terör örgütlerince 
kullanılmıştı. Operasyonun başarılı şekilde 
sonuçlanmasının ardından zarar gören okulların 
tadilatı yapılarak yeniden açıldı." ifadesini kullandı.

"Türkiye'ye teşekkür ederiz"

Sivillerden Zekeriya Ahmed de sağlanan eğitim 
imkanlarından dolayı memnun olduğunu belirterek, 
şunları kaydetti:

"Çocuklarımız yarım kalan eğitimlerine devam etme 
imkanı buldu. Türkiye, bölgedeki yerel meclislere 
verdiği destekle süreci daha da hızlandırdı. Operasyon 
öncesinde çocuklarımız okula gidemiyordu. 

Harekat sonrası eğitimden uzak kalan ve okula yeni 
başlayan öğrenciler, gerçek bir eğitime ve diplomaya 
kavuştu. Sağlanan eğitimin kalitesinden çok 
memnunuz. Türkiye'ye verdiği destekten dolayı 
teşekkür ederiz."

Hüseyin Ayid de "Okulları terör amaçlarına alet eden 
DEAŞ, okul binalarını hapishane ve silah depolarına 
çevirmişti." dedi.

Ayid, Türkiye'ye eğitim seferberliğine sağladığı 
destekten dolayı teşekkürlerini iletti.
KAYNAK:AA
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Турция стерла следы терроризма, введя в систему образования 
около 700 школ в районе Щита Евфрата.
Прошло 5 лет с начала операции «Щит Евфрата» против террористической организации ДАИШ в Сирии. В 
очищенном от терроризма регионе около 700 школ были подготовлены к обучению, что способствовало 
осуществлению права на образование людей, проживающих в этом регионе.

Операция «Щит Евфрата», инициированная 
Турцией 24 августа 2016 года для 
нейтрализации террористов на севере Сирии, 
особенно террористической организации 
ДАИШ, которая угрожает ее безопасности, в 
рамках ее права на самооборону, вытекающего 
из статьи 51 Организации Объединенных 
Наций. Конвенции, и для обеспечения 
безопасности границ Прошло 5 лет с тех пор.

В первый день операции районный центр 
Джараблус, расположенный на сирийской 
территории напротив района Каркамыш 
Газиантепа, и районный центр Баб 23 февраля 
2017 года были освобождены от ДАИШ.

В ходе операции населенные пункты 
площадью 2 тысячи 55 квадратных 
километров были очищены от терроризма за 
217 дней. Герой Мехметчик и солдаты 
Сирийской национальной армии (СМО) 
нейтрализовали более 3 тысяч членов ДАИШ 
за 7 месяцев с помощью операции «Щит 
Евфрата».

Тогдашний премьер-министр Бинали 
Йылдырым объявил о завершении операции 
29 марта 2017 года, а через два дня в заявлении 
начальника Генштаба было сказано, что 
операция завершилась успешно.

После завершения операции подразделения 
ВС Турции (TSK) и SMO сосредоточились на 
обеспечении безопасности региона и создании 
необходимых условий для возвращения 
мирных жителей, перемещенных 
террористами.

Население региона достигло 2 миллионов 
благодаря активному вкладу Турции в области 
здравоохранения, образования и услуг, 
направленных на возвращение жизни к 
нормальной жизни.

Следы терроризма стерли образованием

Корреспонденты АА обобщили мероприятия 
в области образования, проводимые в регионе 
по случаю годовщины операции.Турция 
придает большое значение обеспечению того, 
чтобы люди, живущие в районах, 
освобожденных от террористической 
организации ДАИШ и находящихся в 
безопасности в Сирии, пользовались своим 
правом на образование.

На 5-м году операции при поддержке Турции в 
регионе были стерты следы терроризма, и за 
этот период повысилось качество образования.

Неработающие школы в районе были 
отремонтированы и перевоспитаны, а в 
регионах, где это было необходимо, построены 
новые школы. В этом контексте около 200 
тысяч учащихся детского сада, начальной 
школы, средней школы и старшей школы 
посетили уроки в прошлом году примерно в 700 
школах, которые были подготовлены к 
обучению при поддержке Министерства 
национального образования в рамках операции 
«Щит Евфрата». область.

Учебная программа, определенная Временным 
правительством Сирии, преподается в школах, 
где в прошлом учебном году работало более 8 
500 учителей.

Образовательная кампания в высшем 
образовании продолжается

В соответствии с указом президента 
Газиантепский университет осуществляет 
деятельность в сфере высшего образования на 
севере Сирии. В этом направлении на данный 
момент в рамках университета в районе 
операции «Щит Евфрата» открыты 2 факультета 
и 1 профессионально-техническое училище.

Образовательная кампания в высшем 
образовании продолжается

В соответствии с указом президента 
Газиантепский университет осуществляет 
деятельность в сфере высшего образования на 
севере Сирии. В этом направлении на данный 
момент в рамках университета в районе 
операции «Щит Евфрата» открыты 2 факультета 
и 1 профессионально-техническое училище.

Создание подразделений было спланировано в 
соответствии с требованиями местных советов 
и с учетом потребностей в области образования 
и обучения в регионе.

С решением, опубликованным в «Официальном 
вестнике» в феврале за подписью президента 
Реджепа Тайипа Эрдогана, началась 
деятельность по созданию медицинского 
училища и профессионального училища 
медицинских услуг в городе Чобанбей на севере 
Сирии.

Медицинский персонал, который будет обучаться на 
медицинском факультете, внесет свой вклад в 
оказание услуг населению региона.

«Качество образования повысилось благодаря 
оказанной поддержке»

Бера Молла, один из мирных жителей Баба, заявил в 
заявлении агентству Анадолу (АА), что 
образовательные учреждения до начала 
эксплуатации были сильно повреждены во время 
гражданской войны: «После операции« Щит Евфрата 
»школы в этом регионе были отремонтированы и
подготовлены к обучению. Качество образования
повысилось благодаря оказанной поддержке ».
сказал.

Подчеркнув, что дети, не получившие образования, 
снова сидят на школьных партах, Молла 
поблагодарил всех, кто внес свой вклад.

Аммар Калеф, один из мирных жителей Баба, указал, 
что образовательная деятельность в школах 
прекратилась в период оккупации ДАИШ перед 
движением, и сказал: «Школы в районе 
использовались террористическими организациями 
для различных целей. После после успешного 
завершения операции поврежденные школы были 
отремонтированы и вновь открыты ». использовал 
фразу.

«Спасибо, Турция»

Зекерия Ахмед, один из гражданских лиц, заявил, 
что доволен предоставленными возможностями для 
обучения, и сказал:

«У наших детей была возможность продолжить 
незаконченное образование. Турция еще больше 
ускорила этот процесс благодаря поддержке, 
которую она оказала местным советам в регионе. До 
операции наши дети не могли ходить в школу. были 
далеко от учебы и только пошли в школу, получили 
настоящее образование и диплом. Намного больше, 
чем качество предоставляемого образования. Мы 
довольны. Мы благодарим Турцию за ее поддержку 
».

Хусейн Айид сказал: «ДАИШ, который использовал 
школы в террористических целях, превратил 
школьные здания в тюрьмы и склады оружия». 
сказал.

Айид поблагодарил Турцию за поддержку 
образовательной кампании.
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Команда национальной безопасности президента США Байдена 
предупреждает: "в Кабуле могут быть и другие теракты"
Белый дом сообщил, что команда национальной безопасности предупредила президента США Джо 
Байдена и вице-президента Камалу Харрис о возможности дальнейших террористических атак в Кабуле.
Официальный представитель Белого 
дома Джен Псаки заявила в 
письменном заявлении, что Байден 
обсудил сегодня Афганистан с 
командой национальной безопасности, 
и Харрис присутствовал на встрече по 
видеоконференции.

Генерал-майор Уильям «Хэнк» Тейлор, 
директор по региональным операциям 
Объединенного комитета начальников 
штабов США и официальный 
представитель Пентагона Джон Кирби, 
дали оценку последним событиям в 
Афганистане на состоявшейся ими 
пресс-конференции.

Заявив, что старшие командиры также 
проинформировали Байдена и Харриса 
о запланированных целях ДАИШ / 
Хорасан на встрече, Псаки сказал: 
«Следующие несколько дней миссии в 
Афганистане будут самыми опасными 
днями на сегодняшний день». 
предупредил.

Псаки добавил, что на встрече 
присутствовали госсекретарь Блинкен, 
министр обороны Ллойд Остин, 
начальник штаба Марк Милли, советник 
по национальной безопасности Джейк 
Салливан и другие высокопоставленные 
должностные лица.

После того, как 13 американских 
солдат погибли в результате теракта 
в кабульском аэропорту Хамида 
Карзая вчера, Псаки сказал: 
«Группа национальной 
безопасности сообщила Байдену и 
Харрису, что в Кабуле могут быть 
другие террористические атаки, но 
они приняли максимальные меры 
безопасности в аэропорту Кабула. . " 
поделился своими знаниями.

Заявив, что американские солдаты 
продолжают свои операции по 
эвакуации, несмотря на все угрозы, 
Псаки сказал: 

ABD Başkanı Biden'a ulusal güvenlik ekibinden 'Kabil'de başka 
terör saldırıları olabilir' uyarısı
Beyaz Saray, ulusal güvenlik ekibinin, ABD Başkanı Joe Biden ve Başkan Yardımcısı Kamala Harris'i Kabil'de 
başka terör saldırıları olabileceği konusunda uyardığını bildirdi.

Beyaz Saray Sözcüsü Jen Psaki, yaptığı yazılı açıklamada Biden'ın bugün 
ulusal güvenlik ekibiyle Afganistan konusunu görüştüğünü ve Harris'in 
de görüşmeye video konferans yoluyla katıldığını belirtti.

ABD Genelkurmay Başkanlığı Bölgesel Operasyonlar Direktörü 
Tümgeneral William "Hank" Taylor ve Pentagon Sözcüsü John Kirby, 
düzenledikleri basın toplantısında, Afganistan'daki son gelişmeleri 
değerlendirdi.

Kabil Hamid Karzai Havalimanı'nda dün düzenlenen terör saldırısında 
13 Amerikan askerinin yaşamını kaybetmesinin ardından Psaki, "Ulusal 
Güvenlik ekibi Biden ve Harris'e Kabil'de başka terör saldırıları 
olabileceğini ancak Kabil Havalimanında maksimum güvenlik 
önlemlerini aldıklarını söyledi." bilgisini paylaştı.

Psaki, tüm tehditlere rağmen Amerikan askerlerinin tahliye operasyonlarını sürdürdüğünü belirterek, "Başkan Biden, Dışişleri Bakanı Antony Blinken'a, ABD'nin askeri 
varlığı bittikten sonra da üçüncü ülke vatandaşları ve vize sahibi Afganların güvenliğinin sağlanması için uluslararası ortaklar ile diplomatik çabalara devam edilmesi 
talimatı verdi." ifadesini kullandı.

"Afganistan misyonunun gelecek birkaç günü, bugüne kadarki en tehlikeli günler olacak"

Toplantıda üst düzey kumutanların da planlanan DEAŞ/Horasan hedefleri konusunda Biden ve Harris'e bilgi verdiğini aktaran Psaki, "Afganistan misyonunun gelecek 
birkaç günü, bugüne kadarki en tehlikeli günler olacak." uyarısında bulundu.

Psaki, söz konusu toplantıya Dışişleri Bakanı Blinken, Savunma Bakanı Lloyd Austin, Genelkurmay Başkanı Mark Milley, Ulusal Güvenlik Danışmanı Jake Sullivan ve 
diğer üst düzey yetkililerin katıldığını sözlerine ekledi.                  KAYNAK:AA

«Президент Байден поручил 
министру иностранных дел 
Энтони Блинкену продолжить 
дипломатические усилия с 
международными партнерами 
для обеспечения безопасности 
граждан третьих стран и 
афганцев с визами после 
прекращения военного 
присутствия США. . " 
использовал фразу.

«Следующие несколько дней 
миссии в Афганистане будут 
самыми опасными на 
сегодняшний день»

100 ülkeden ortak açıklama: Taliban, 
Afganların ülke dışına seyahat 
etmesine izin verecek
Taliban'ın, Afganistan'dan ayrılmak 
isteyenlerin çıkışına müsaade edeceği 
yönünde güvence verdiği belirtildi.
Aralarında Türkiye, İngiltere, ABD ve 
Almanya'nın da olduğu 100 ülke 
tarafından Afganların ülke dışına 
seyahatine ilişkin ortak açıklama 
yapıldı.
Açıklamada, bu ülkelerin, vatandaşları, 
kendilerine çalışan Afganlar ve risk 
altındakilerin Afganistan dışındaki 
noktalara özgürce seyahat etmeye 
devam etmelerini sağlamaya kararlı 
olduğu kaydedildi.

Ortak metinde, "Taliban'dan tüm yabancı 
uyrukluların ve ülkelerimizden seyahat 
izni olan herhangi bir Afgan vatandaşının, 
hareket noktalarına güvenli ve düzenli bir 
şekilde gitmelerine ve ülke dışına seyahat 
etmelerine izin vereceğine dair güvence 
aldık" denildi.
Belirlenen Afganlara seyahat belgeleri 
sağlamaya devam edileceği vurgulanan 
açıklamada, Taliban'ın da bu kişilerin 
imzacı ülkelere seyahat edebileceklerine 
dair taahhüt verdiği belirtilerek, 
"Taliban'ın bunu doğrulayan" 
açıklamalarına dikkat çekildi.

Совместное заявление 100 стран: талибы 
разрешат афганцам выезжать за границу

Было заявлено, что талибы заверили, 
что разрешат выезд тех, кто хотел 
покинуть Афганистан.
Совместное заявление о поездках 
афганцев за границу сделали 100 
стран, в том числе Турция, 
Великобритания, США и Германия.
В заявлении отмечается, что эти 
страны привержены обеспечению 
того, чтобы их граждане, афганцы, 
работающие на них, и те, кто 
находится в группе риска, 
продолжали беспрепятственно 
выезжать за пределы Афганистана.

«Мы получили заверения от движения« 
Талибан », что он позволит всем иностранным 
гражданам и любым гражданам Афганистана, 
имеющим разрешение, безопасно и регулярно 
выезжать из наших стран в места назначения 
и выезжать за пределы страны», - говорится в 
совместном тексте.
Подчеркивая, что он будет продолжать 
выдавать проездные документы указанным 
афганцам, в заявлении подчеркивалось, что 
«Талибан» также обещал, что эти люди смогут 
путешествовать в подписавшие его страны, и 
обратил внимание на заявления «Талибана, 
подтверждающие это».
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Bakan Akar: Şanlı ordumuz vatanımızı ve milletimizi korumak için 
faaliyetlerine aralıksız devam etmektedir
Bakan Akar, "Şanlı ordumuz dün olduğu gibi bugün de vatanımızı, milletimizi, milli ve manevi değerlerimizi korumak 
için karada, denizde ve havada faaliyetlerine aralıksız devam etmektedir." ifadesini kullandı.

Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar, 30 Ağustos Zafer Bayramı ve Türk Silahlı Kuvvetleri Günü dolayısıyla 
yayımladığı mesajda, Türk milletinin istiklal ve istikbaline kastedenlere karşı Gazi Mustafa Kemal Atatürk 
önderliğinde ve asil milletin inanç, irade ve kararlılığıyla 19 Mayıs 1919'da başlayan Milli Mücadele'nin 30 
Ağustos 1922'de zafere ulaştığını anımsattı.
Kazanılan bu büyük zaferin, asil milletin canından aziz bildiği kutsal vatanını her ne pahasına olursa olsun 
koruyacağının ve Anadolu'nun ebediyen Türk yurdu olarak kalacağının tüm dünyaya ilanı olduğunu 
vurgulayan Akar, şunları kaydetti:
"Eşsiz bir mücadele vererek bağımsız yaşama azmini tüm dünyaya gösteren kahraman milletimizin bağrından 
çıkan şanlı ordumuz dün olduğu gibi bugün de vatanımızı, milletimizi, milli ve manevi değerlerimizi 
korumak için karada, denizde ve havada faaliyetlerine aralıksız devam etmektedir. Küresel ve bölgesel 
düzeyde hassas bir süreçten geçtiğimiz bu dönemde, Türk Silahlı Kuvvetleri; bir taraftan yurt içi ve sınır 
ötesinde FETÖ, PKK/PYD-YPG ve DEAŞ gibi terör örgütleri ile mücadele ederken diğer taraftan da Kıbrıs 
dahil, mavi vatanımızda ve semalarımızda asil milletimizin hak, alaka ve menfaatlerine yönelecek her türlü 
tehdit ve tehlikeye karşı 'Ölürsem şehit, kalırsam gazi' anlayışı içerisinde azim ve kararlılıkla mücadelesini 
sürdürmektedir. Bu faaliyetlerin yanı sıra eş zamanlı olarak NATO, BM, AB ve AGİT görevleri ile ikili 
ilişkiler kapsamında Azerbaycan'da, Libya'da, Kosova'da, Bosna Hersek'te, Katar'da, Somali'de ve daha birçok 
coğrafyada tarihimize, kültürümüze ve atalarımıza yaraşır şekilde bölge ve dünya barışına önemli katkılar 
sağlamakta; dost ve kardeş ülkelerin haklı davasını desteklemektedir."
"Milletimiz, afetlerden kaynaklı sıkıntıları birlik ruhuyla aşacak"
Bakan Akar, "binlerce yıllık şanlı tarihi boyunca her türlü zorluğu ve engeli, birlik, beraberlik içerisinde aşan, 
her türlü musibetten alnının akıyla çıkmayı başaran asil milletin, doğal afetlerden kaynaklı sıkıntıları da yine 
bu birlik ve beraberlik ruhuyla aşacağını" belirterek, şunları kaydetti:

"Devletimiz, tüm imkanlarıyla bu sıkıntıların en kısa sürede 
giderilmesi için ilk andan itibaren milletimizin yanındadır. Türk 
Silahlı Kuvvetlerinin kahraman ve fedakar mensupları da bu 
süreçte kendisine verilen her türlü görevi yerine getirme 
gayretindedir. Türk Silahlı Kuvvetleri; asil milletimizin emrinde, 
görevinin başındadır. Bundan kimsenin şüphesi olmasın. Bu 
vesileyle, doğal afetlerde hayatını kaybeden vatandaşlarımıza 
Allah'tan rahmet, kederli ailelerine ve milletimize başsağlığı, 
yaralılara da acil şifalar diliyorum."
"Terfi eden tüm personelimizi üstün gayretlerinden dolayı 
kutluyorum"
30 Ağustos ve Türk Silahlı Kuvvetleri Günü vesilesiyle terfi eden 
tüm personeli üstün gayretleri dolayısıyla kutlayan Akar, bu 
personellere yeni rütbe ve görevlerinde başarılar diledi.
Emekliye ayrılan Türk Silahlı Kuvvetleri mensuplarına da 
hizmetleri nedeniyle teşekkür ederek, aileleri ile sağlıklı, mutlu ve 
huzurlu bir hayat temenni eden Akar, şöyle devam etti:
"Bu duygu ve düşüncelerle, Sultan Alparslan'dan 30 Ağustos 
zaferinin mimarı Gazi Mustafa Kemal Atatürk'e kadar bin yıldır 
bize vatan olan bu topraklarda bu günlere, bu seviyelere 
gelmemizde emeği geçen, katkı sağlayan bütün devlet 
büyüklerimizi, komutanlarımızı, aziz şehitlerimizi, ebediyete 
intikal eden kahraman gazilerimizi bir kez daha rahmet ve 
minnetle yad ediyor; hayatta olan kahraman gazilerimize, 
şehitlerimizin ve gazilerimizin kıymetli ailelerine saygı ve 
şükranlarımı sunuyorum. Şu anda; karada, denizde ve havada, 
zorlu arazi ve iklim şartlarında kahramanlık ve fedakarlıkla görev 
yapan tüm silah ve mesai arkadaşlarımın her birinin alınlarından 
öpüyor, kendilerine kazasız, belasız, hayırlı, başarılı görevler 
diliyorum. 30 Ağustos Zafer Bayramı'mızı en içten duygularla bir 
kez daha kutluyorum."
KAYNAK:AA

Министр Акар: Наша славная армия непрерывно 
продолжает свою деятельность по защите нашей 
родины и нации.
Министр Акар сказал: «Наша славная армия продолжает свою деятельность на 
суше, на море и в воздухе, чтобы защитить нашу родину, нацию, национальные и 
духовные ценности сегодня, как это было вчера». использовал фразу.
Министр национальной обороны Хулуси Акар в послании, которое он опубликовал по случаю Дня 
Победы 30 августа и Дня вооруженных сил Турции , заявил, что национальная борьба, начавшаяся 19 
мая 1919 года, под руководством Гази Мустафы Кемаля Ататюрка и с вера, воля и решимость 
благородной нации против тех, кто стремится к независимости и будущему турецкого народа. Он 
вспомнил о своей победе в августе 1922 года.
Подчеркнув, что эта великая победа является заявлением всему миру о том, что благородная нация 
будет защищать свою священную родину, которую они лелеют своей душой, любой ценой, и что 
Анатолия навсегда останется турецкой родиной, Акар сказал:
В рамках миссий ЕС и ОБСЕ и двусторонних отношений он вносит значительный вклад в 
региональный и глобальный мир в Азербайджане, Ливии, Косово, Боснии и Герцеговине, Катаре, 
Сомали и во многих других регионах, соответствующих нашей истории, культуре и предкам. Он 
поддерживает правое дело дружественных и братских стран ».
«Наш народ в духе единства преодолеет проблемы, вызванные бедствиями»
Министр Акар заявил, что «благородная нация, преодолевшая всевозможные трудности и 
препятствия в единстве и солидарности на протяжении тысячелетней славной истории и сумевшая 
выйти из всех видов бедствий, также преодолеет трудности,

вызванные стихийные бедствия в духе единства и 
солидарности », - сказал министр Акар.
«Наше государство со всеми его средствами с первого 
момента рядом с нашим народом, чтобы как можно 
скорее решить эти проблемы. Героические и преданные 
военнослужащие турецких вооруженных сил также 
стараются выполнять все виды обязанностей, 
возложенных на них в этом Вооруженные силы Турции 
находятся в распоряжении нашей благородной нации в 
начале выполнения своих обязанностей. Я желаю 
Божьей милости нашим гражданам, погибшим в 
результате стихийных бедствий, мои соболезнования их 
семьям и нашему народу и скорейшего выздоровления. 
раненым ".
«Поздравляю весь наш продвинутый персонал за их 
выдающиеся усилия»
Акар поздравил весь личный состав, получивший 
повышение по случаю 30 августа и Дня Вооруженных сил 
Турции, с их выдающимися усилиями и пожелал им 
успехов в их новом звании и служебных обязанностях.
Акар, который поблагодарил вышедших в отставку 
военнослужащих вооруженных сил Турции за их услуги и 
пожелал им здоровой, счастливой и мирной жизни с их 
семьями, продолжил следующим образом:
«Этими чувствами и мыслями мы передали в вечность 
всех наших государственных деятелей, полководцев, 
святых мучеников, которые внесли свой вклад в эти дни 
и на этот уровень на этой земле, которая была нашей 
родиной в течение тысячи лет, от султана Альпарслана. 
Гази Мустафе Кемалю Ататюрку, архитектору победы 30 
августа. Я еще раз вспоминаю наших героических 
ветеранов с милосердием и благодарностью, и я выражаю 
свое уважение и благодарность нашим ветеранам-героям, 
которые еще живы, и драгоценным семьям наших 
мучеников. и ветераны. Целую в лоб каждого из моих 
друзей и желаю им благополучных, успешных, 
благоприятных и успешных миссий. Еще раз сердечно 
поздравляю с Днем Победы 30 августа ».
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Suriye’nin güneyinde Dera'da Esed rejiminin yeni dayatmalarına 
karşı çıkan halk yoğun bombardıman altında

Esed rejimi güçlerinin Dera'ya düzenlediği saldırılarda ilk belirlemelere göre 1 sivil öldü.

Suriye'nin güneyindeki Dera'da, Beşşar Esed rejimi ile 
müzakereleri yürüten Dera Merkezi Komitesi (Dera Uzlaşı 
Merkezi), Esed rejiminin yeni dayatmalarını reddettiğini için 
yoğun bombardıman altında tutuluyor.

Deralı aktivist ve gazetecilerin kurduğu Horan Özgürleri 
Topluluğu Sözcüsü Eymen Ebu Nokta, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, rejim güçlerinin, Dera el-Beled bölgesine sabahtan 
bu yana yoğun saldırılar düzenlediğini söyledi.

Ebu Nokta, Dera el-Beled bölgesinin yakınındaki Sed Yolu 
Mahallesine düzenlenen bombardımanda, ilk belirlemelere göre 
Ebu Ali Gazlan adlı sivilin hayatını kaybettiğini aktardı.

Rejim güçlerinin Dera el-Beled'in bitişiğindeki Sed Yolu 
ekseninden ilerlemeye çalıştığını ifade eden Ebu Nokta, 
bölgedeki eski muhalifler ve halk, rejim güçlerinin girişimini 
püskürtmeyi başardığını belirtti.

Rejim güçlerinden, Dera Merkezi Komitesi'ne 
(Dera Uzlaşı Merkezi) yeni dayatmalar

Ebu Nokta, Rejim güçlerinin, Dera el-Beled'e 
uygulanan ablukayı kaldırmak ve bombardımanı 
durdurmak için mahalle halkından ve oradaki 
muhaliflerden, ellerindeki hafif silahların 
tümünü teslim etmelerini ve evlerin aranmasına 
izin vermeleri yönündeki taleplerine yeni şartlar 
eklediğini belirterek, "Komiteden, rejim 
bayrağını Suriye'nin bayrağı olarak tanıması, 
ülkenin güvenliğinden sorumlu olan rejim 
ordusunu tanıması ve Beşşar Esed'i, Suriye'nin 
seçilmiş meşru başkanı olarak tanıması istendi." 
diye konuştu.

Dera Merkezi Komitesi'nin, Esed rejiminin yeni 
şartlarının tamamını reddettiğini belirten Ebu 
Notka, abluka altındaki Dera el-Beled'e 
saldırıların yoğunlaştığını vurguladı.

Ebu Nokta, rejim güçlerinin, Dera Merkezi 
Komitesi Sözcüsü Avukat Adnan Masalme'nin 
evine havan saldırısı düzenlediğini sözlerine 
ekledi.

Dera'daki olaylar nasıl başladı ?

Esed rejimi ve destekçisi Rusya, 25 Haziran'da 
Dera el-Beled Mahallesi'nde yaşayan halktan ve 
oradaki muhaliflerden, ellerindeki hafif silahların 
tümünü teslim etmelerini ve evlerin aranmasına 
izin vermelerini istemişti.

Dera'daki Uzlaşı Merkezi ve bölge halkının ileri 
gelenleri, bu isteğe, Temmuz 2018'de Rusya ara 
buluculuğunda Esed rejimiyle sadece ağır 
silahların teslim edilmesi yönünde varılan 
anlaşmaya aykırı olduğu gerekçesiyle karşı 
çıkmıştı.

Bunun üzerine Esed rejimi güçleri, Dera el-
Beled'de yaşayan yaklaşık 40 bin sivile 25 
Haziran'da abluka uygulamaya başlamıştı. 26 
Temmuz'da da Esed rejimi güçleri heyeti ile 
Dera'daki Uzlaşı Merkezi arasında Dera el-
Beled Mahallesi'nde yaşayan halktan ve 
oradaki askeri muhaliflerden ellerindeki hafif 
silahların tümünü teslim etmeleri, evlerin 
aranmasına izin vermeleri ve ablukanın 
kaldırılması konularında anlaşmaya varılmıştı 
ancak Esed rejiminin anlaşmanın dışına 
çıkarak mahalledeki hakimiyetini 
güçlendirmek amacıyla 29 Temmuz sabahı 
mahalleye kara operasyonu başlatması üzerine 
gerginlik Dera ilinin doğu ve batı kırsallarına 
da sıçramıştı.

Taraflar arasında çıkan çatışmalar sonucu 
Dera'daki yerel silahlı muhalifler, rejim 
güçlerine ait çok sayıda kontrol noktasını ele 
geçirip bazı rejim unsurlarını esir almıştı.

Esed rejimi güçleri heyeti ile Dera'daki Uzlaşı 
Merkezi arasında Rusya gözetiminde yapılan 
görüşmelerin sonuçsuz kalması üzerine rejim 
güçleri, mahalleyi 29 Temmuz'dan bu yana 
aralıklarla havan topu ve tank atışlarıyla hedef 
alıyor.

Orta Doğu'daki "Arap Baharı" dalgasının 
Suriye'ye de sıçramasıyla 15 Mart 2011'de bir 
grup öğrencinin okul duvarına, Beşşar Esed'e 
hitaben, "Ey doktor (Beşşar Esed) şimdi sıra 
sende" yazmasıyla başlayan halk 
ayaklanmasının fitili Dera'da ateşlenmiş, kent 
yıllar içinde muhaliflerin eline geçmişti.

KAYNAK: AA

Люди в Дераа на юге Сирии, которые выступают против нового 
установления режима Асада, подвергаются интенсивным 
бомбардировкам.
Согласно первоначальным сообщениям, 1 мирный житель был убит в результате атак, осуществленных силами 
режима Асада в Дараа.
В южной части Сирии , Дараа , режим 
Башара аль-Асада ведет переговоры с 
Центральным комитетом Дера ( Центр 
консенсуса Дера ), и для них сейчас 
напряженное время, чтобы отвергнуть 
режим Асада, который навязывает новый 
бомбардировщик .
Эймен Эбу Нокта, пресс-секретарь 
Сообщества свобод Хоран, основанного 
активистами и журналистами из Деры, 
сообщил агентству Анадолу (АА), что силы 
режима с утра проводят интенсивные 
атаки в районе Дера-эль-Белед.
Эбу Нокта заявил, что, согласно 
первоначальным сообщениям, 
гражданское лицо по имени Эбу Али 
Газлан погибло в результате 
бомбардировки микрорайона Сед Йолу, 
расположенного недалеко от региона Дера 
эль-Белед.
Выразив, что силы режима пытаются 
продвинуться от оси Сед Роуд, 
прилегающей к Дера эль-Белед, Эбу Нокта 
заявил, что бывшей оппозиции и людям в 
регионе удалось отразить попытки сил 
режима. Новые навязывания сил режима 
Центральному комитету Дера (Центр 
примирения Дара)

Абу Нокта заявил, что силы режима 
добавили новые условия к требованиям 
жителей района и оппозиции сдать все 
свое стрелковое оружие и позволить 
провести обыск в домах, чтобы снять 
блокаду Дера-аль-Белед и остановить 
Обстрел. Его попросили признать флаг 
Сирии в качестве флага страны, признать 
армию режима ответственной за 
безопасность страны и признать Башара 
Асада избранным законным президентом 
Сирии ». он сказал.
Заявив, что Центральный комитет Дараа 
отверг все новые условия режима Асада, 
Абу Нотка подчеркнул, что нападения на 
Дера аль-Белед, который находился в 
осаде, усилились.
Эбу Нокта добавил, что силы режима 
нанесли минометный удар по дому пресс-
секретаря ЦК Деры, прокурора Аднана 
Масалме.
Как начались события в Дере?
25 июня режим Асада и поддерживающая 
его Россия обратились к людям, живущим 
в районе Дера-эль-Белед, и местной 
оппозиции с просьбой сдать все легкое 
оружие, которое у них есть, и разрешить 
провести обыск в домах.

Центр примирения в Дараа и 
видные деятели региона 
выступили против этого запроса 
на том основании, что он 
нарушает договоренность, 
достигнутую с режимом Асада в 
июле 2018 года при 
посредничестве России, о 
поставках только тяжелого 
вооружения.
После этого 25 июня силы 
режима Асада начали блокаду 
около 40 тысяч мирных жителей, 
проживающих в Дера-эль-Беледе. 
26 июля между делегацией сил 
режима Асада и Центром 
примирения в Дараа была 
достигнута договоренность о том, 
что люди, живущие в районе 
Дера-эль-Белед, и военная 
оппозиция там должны сдать все 
свои легкие вооружения и 
разрешить провести обыск в 
домах. Напряжение 
распространилось на восточные и 
западные сельские районы 
провинции Дера после того, как 
утром 29 июля он начал наземную 
операцию 

по укреплению своего господства в 
этом районе, уехав из города.В 
результате столкновений между 
сторонами местная вооруженная 
оппозиция в Дере захватила 
множество контрольно-
пропускных пунктов, 
принадлежащих силам режима, и 
захватила некоторые элементы 
режима.После провала переговоров 
между делегацией сил режима 
Асада и Центром примирения в 
Дере, находящимся под контролем 
России, силы режима с 29 июля 
периодически обстреливают 
окрестности из минометов и 
танков.
С распространением волны 
«арабской весны» с Ближнего 
Востока на Сирию, фитиля 
народного восстания, которое 
началось 15 марта 2011 года, когда 
группа учеников написала на стене 
школы: «О доктор (Башар Асад), 
теперь это ваш очередь », 
адресованная Башару Асаду, 
находится в Дера. За эти годы город 
попал в руки оппозиции.
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İran lideri Hamaney: Afganistan'daki krizlerin kaynağı ABD'dir
İran lideri Ayetullah Ali Hamaney, Afganistan'daki krizlerin sorumlusunun 20 yıl önce bu ülkeyi işgal eden ABD olduğunu 
söyledi.

İran devlet televizyonunun haberine göre, Cumhurbaşkanı 
İbrahim Reisi'nin kurduğu 13'üncü hükümet üyelerini kabul 
eden Hamaney, burada yaptığı konuşmada, önceki hükümet 
döneminde halkın hükümete yönelik güven duygusunun 
zayıfladığını ve yeni hükümetin bu durumu düzeltmesini istedi.

Dış politikanın önemine işaret eden ve ekonomi diplomasisinin 
güçlendirilmesine ihtiyaç duyulduğuna dikkati çeken Hamaney, 
15 komşu ülke başta olmak üzere dünyadaki birçok ülkeyle dış 
ticaretin geliştirilmesi gerektiğini vurguladı.

"Mevcut ABD yönetimi öncekinden farklı değil"
Konuşmasında nükleer müzakereleri ve Afganistan'daki gelişmeleri değerlendiren Hamaney, 
"Amerikalılar nükleer anlaşma konusunda çok utanmazca davrandı ve herkesin gözü önünde 
anlaşmadan tek taraflı ayrılmalarına rağmen sanki İran anlaşmadan ayrılmış gibi taleplerde 
bulundular. Müzakerelerle alay ettiler ve Avrupalılar da ABD gibi davrandı." diye konuştu.

ABD Başkanı Joe Biden'ı, nükleer anlaşmayı canlandırmak için yapılan görüşmelerde selefi Donald 
Trump ile aynı taleplerde bulunmakla suçlayan Hamaney, "Mevcut ABD yönetimi, öncekinden 
farklı değil çünkü nükleer meseleyle ilgili İran'dan talepleri sözde farklı ancak aslında Trump'ın 
isteklerinin aynısını talep ediyorlar." değerlendirmesinde bulundu.

"ABD, Afganistan'ı kalkındırmak için tek bir adım dahi atmadı"
Hamaney, Afganistan'daki krizlerin kaynağının ABD olduğunu ifade ederek, şöyle konuştu:
"ABD, Afganistan'ı kalkındırmak için tek bir adım dahi atmadı. Bugünkü Afganistan, kalkınma 
açısından 20 yıl öncesinin gerisinde değilse bile ileride de değildir. Afganistan'daki krizlerin kaynağı 
ABD'dir. 

Amerikalılar, 20 yıllık işgal boyunca düğünleri ve cenazeleri bombalamak, masumları hapse atmak 
ve uyuşturucu üretimini 10 kat artırmak dahil her türlü vahşeti bu ülkede gerçekleştirdiler."
Afganistan halkını desteklemeye devam edeceklerini belirten Hamaney, "Biz Afganistan ulusunu 
destekliyoruz. 

Hükümetler gelir gider ancak Afganistan halkı kalıcıdır. Hükümetlerle ilişkimizin mahiyeti onların 
bizimle ilişkisine bağlıdır." ifadelerini kullandı.
Kaynak:AA

Лидер Ирана Хаменеи: Источником кризисов в 
Афганистане являются США
Лидер Ирана аятолла Али Хаменеи заявил, что виновниками кризисов в 
Афганистане стали США, вторгшиеся в эту страну 20 лет назад.

Согласно сообщениям иранского государственного телевидения, Хаменеи, который 
принял членов 13-го правительства, созданного президентом Ибрагимом Рейси, в 
своей речи здесь, сказал, что доверие общественности к правительству ослабло во 
время предыдущего правительства, и потребовал, чтобы новое правительство 
исправьте эту ситуацию.

Подчеркнув важность внешней политики и указав на необходимость укрепления 
экономической дипломатии, Хаменеи подчеркнул, что внешнюю торговлю следует 
развивать со многими странами мира, особенно с 15 соседними странами.

«Нынешняя администрация США ничем не отличается от предыдущей»

Оценивая ядерные переговоры и события в Афганистане в своем выступлении, Хаменеи 
сказал: «Американцы действовали очень бесстыдно в отношении ядерного соглашения и 
выдвигали требования, как если бы Иран вышел из соглашения, даже несмотря на то, что 
они оставили соглашение в одностороннем порядке на глазах у всех. Они высмеивали 
переговоры и европейцы действовали как Соединенные Штаты ". он сказал.

Обвиняя президента США Джо Байдена в том, что он выдвигал на переговорах по 
возобновлению ядерной сделки те же требования, что и его предшественник Дональд 
Трамп, Хаменеи сказал: 
«Нынешняя администрация США не отличается от предыдущей, потому что их требования 
от Ирана по ядерной проблеме якобы являются разные, но на самом деле они требуют того 
же, что и Трамп ». сделал свою оценку.

«Соединенные Штаты не сделали ни единого шага для развития Афганистана»

Заявив, что источником кризисов в Афганистане являются США, Хаменеи сказал:

«США не сделали ни единого шага для развития Афганистана. Сегодняшний Афганистан не 
отстал, если не опередил, 20 лет назад в плане развития. Источником кризисов в 
Афганистане являются США. Американцы за 20 лет оккупация, бомбардировки свадеб и 
похорон, убийства невиновных. Они совершали всевозможные зверства в этой стране, 
включая их тюремное заключение и увеличение производства наркотиков в 10 раз ».

Заявив, что они будут продолжать поддерживать народ Афганистана, Хаменеи сказал: «Мы 
поддерживаем нацию Афганистана. Правительства приходят и уходят, но народ 
Афганистана остается постоянным. Характер наших отношений с правительствами зависит 
от их отношений с нами. . " использовал фразы.

BM, İsrail'in 2021’in başından beri 
Batı Şeria’da 55 Filistinliyi 
öldürdüğünü açıkladı
Birleşmiş Milletler (BM) İnsani İşler Koordinasyon Ofisi (OCHA) tarafından 
hazırlanan raporda, İsrail güçlerinin Batı Şeria’nın C Bölgesi’nde 527 evi yıkması 
sonucu 733, Doğu Kudüs’te ise 97 evi yıkması sonucu 148 Filistinlinin tehcir 
edildiği kaydedilirken, söz konusu yapıların “ruhsatsız” olduğu gerekçesiyle 
yıkıldığı vurgulandı.
Filistin ile İsrail yönetimi arasında 1995'te imzalanan "İkinci Oslo Anlaşması" 
çerçevesinde Batı Şeria; A, B ve C bölgelerine ayrılmıştı.
Yüzde 18'i kapsayan "A bölgesi"nin yönetimi idari ve güvenlik olarak Filistin'e; 
yüzde 21'lik "B bölgesi"nin idari yönetimi Filistin'e, "güvenliği" İsrail'e devredilmiş; 
yüzde 61'ini oluşturan "C bölgesi"nin ise "idari yönetimi ve güvenliği" İsrail'e 
bırakılmıştı.
İsrail yönetimi, kendi kontrolünde olduğu gerekçesiyle çoğunlukla "C bölgesi"nde 
Filistinlilerin yeni bina veya genişletme çalışması yapmasına izin vermiyor.        
KAYNAK.AA

ООН заявляет, что с начала 2021 года Израиль 
убил 55 палестинцев на Западном берегу
В отчете, подготовленном Управлением по координации гуманитарной 
деятельности (УКГД) Организации Объединенных Наций (ООН) , отмечается, 
что 733 палестинца были депортированы в результате разрушения 527 домов 
израильскими войсками в зоне C на Западном берегу. и 148 в результате 
разрушения 97 домов в Восточном Иерусалиме. Было подчеркнуто, что дом 
был снесен на том основании, что он был «нелицензионным».

В рамках «Второго соглашения Осло», подписанного между Палестиной и 
Израилем в 1995 году, Западный берег; Он был разделен на зоны A, B и C.
Администрация «зоны А», охватывающей 18 процентов, является 
административной и обеспечивающей безопасность Палестины; 
Административное управление 21-процентной «зоной B» было передано 
Палестине, а ее «безопасность» - Израилю; «Административное управление и 
безопасность» «Зоны C», составлявшее 61%, было оставлено Израилю.
Израильская администрация в основном не позволяет палестинцам строить 
новые здания или расширения в «зоне C» на том основании, что она 
находится под ее контролем.
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Bayraktar AKINCI TİHA envantere girdi
İlk uçuşunu 6 Aralık 2019’da gerçekleştiren Bayraktar AKINCI TİHA’nın güvenlik güçlerine ilk teslimatı 29 Ağustos'ta yapılan 
törenle tamamlandı.

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii Başkanlığı 
liderliğinde yürütülen AKINCI projesi kapsamında 
Baykar tarafından yerli ve milli imkanlarla geliştirilen 
Bayraktar AKINCI TİHA’nın Teslimat ve Mezuniyet 
Töreni, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın da 
katıldığı törenle Çorlu’da bulunan Bayraktar AKINCI 
Uçuş Eğitim ve Test Merkezi’nde gerçekleştirildi.

Baykar’dan yapılan açıklamaya göre, geliştirme 
çalışmalarına 2017 yılında başlanan ve ilk uçuşunu 6 
Aralık 2019’da gerçekleştiren Bayraktar AKINCI 
TİHA’nın güvenlik güçlerine ilk teslimatı 29 Ağustos 
2021 Pazar günü yapılan törenle tamamlandı.

Törende aynı zamanda Bayraktar AKINCI TİHA’yı 
kumanda edecek ve bakım faaliyetlerini yürütecek 
125 kursiyer, Baykar tarafından verilen eğitimleri 
tamamlayarak mezun oldu.

Envantere giren ilk Bayraktar AKINCI TİHA, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın huzurunda 
Baykar Genel Müdürü Haluk Bayraktar tarafından 
Savunma Sanayii Başkanı Prof. Dr. İsmail Demir’e 
teslim edildi. Haluk Bayraktar, teslimatın ardından 
AKINCI’nın maketini Cumhurbaşkanı Erdoğan’a 
takdim etti.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan tören öncesi 
alanda hazır bekletilen 3 adet Bayraktar AKINCI 
TİHA’yı imzaladı. İmzanın ardından ise AKINCI’yı 
milli ve özgün olarak geliştiren Baykar personelleri ile 
uçakların önünde hatıra fotoğrafı çektirdi.

Teslimat ve mezuniyet töreninin tamamlanmasının 
ardından beraberindeki heyet ve kursiyerler ile 
birlikte uçuş hattına geçen Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan burada Bayraktar AKINCI TİHA’nın 
uçuş gösterisini izledi. AKINCI’nın uçuş ekibinin yer 
aldığı YKİ’ye (Yer Kontrol İstasyonu) geçerek pilot 
koltuğuna oturan Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
gökyüzünde uçuşuna devam eden Bayraktar AKINCI 
TİHA’yı bir süre kumanda etti.

Baykar tarafından milli ve özgün tasarım, yazılım, 
aviyonikler ve mekanikler ile geliştirilen robot uçak 
AKINCI’da 100’e yakın bilgisayar sistemi görev 
yapıyor. 6 ton kalkış ağırlığı bulunan Bayraktar 
AKINCI TİHA, 1,5 ton faydalı yük taşıma 
kapasitesiyle ön plana çıkıyor.

Milli olarak geliştirilen AESA radarı sayesinde 
yüksek durumsal farkındalık ile görev icra 
edebilecek olan Bayraktar AKINCI TİHA, 
taşıyacağı yerli hava-hava mühimmatları ile savaş 
uçakları F-16’ların icra ettiği bazı görevleri de 
gerçekleştirecek. Sentetik Açıklıklı Radar (SAR) ile 
elektro optik sistemlerin görüntü almakta 
zorlandığı kötü hava koşullarında dahi görüntü 
alarak kullanıcıya aktarabilecek. Meteoroloji radarı 
ve çok amaçlı hava radarını bünyesinde 
barındıracak olan hava aracı platformu bu 
kabiliyetleriyle sınıfında lider olacak.

"Eline kına yakılmış bir evlat gibi askere 
uğurluyoruz"

Açıklamada görüşlerine yer verilen Baykar 
Teknoloji Lideri Selçuk Bayraktar, hayallerinin 
gerçekleştiğini ve AKINCI’yı eline kına yakılmış bir 
evlat gibi askere uğurladıklarını belirtti.

Bayraktar, Milli İHA geliştirme serüvenin başından 
itibaren geliştirilen her bir teknoloji için yoğun bir 
mücadele verdiklerini ve en çok öğrenilmiş 
çaresizliği sürdüren zihniyet ile mücadele ettiklerini 
ifade etti.

AKINCI TİHA’nın envantere girmesiyle birlikte 
Türkiye’nin İHA liginde dünyadaki ilk 3 ülke arasında 
yer aldığını belirten Bayraktar, “2003’de Mini İHA ile 
başlayan yolculuğumuzda, önce ülkemizin taktik 
sınıftaki ilk İnsansız Hava Aracı’na kavuştuk. 
Ardından, havacılıkta gelişmiş ülkelerin dahi almak 
için sırada beklediği, şu an 10’dan fazla ülkeyle ihracat 
sözleşmesi imzalanmış, Türk mühendisinin özgün 
tasarımı Bayraktar TB2 S/İHA’yı ülkemize 
kazandırdık. Bu sayede Baykar gelirlerinin yüzde 
70’inden fazlasını ihracattan elde ediyor.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Bayraktar, AKINCI’yı tasarlayan ve üreten teknik ekip 
olarak, onu sadece yüksek teknoloji harikası bir İHA 
olarak görmediklerinin altını çizerek, şu ifadeleri 
kullandı:

"AKINCI’ya baktığımızda gördüğümüz; yüzyıllardır 
hürriyetinden asla vazgeçmemiş olan, ‘Semalarımızda 
hür ve bağımsız olacağız’ diyen milletimizin asil ruhu 
ve iradesidir. Onun için AKINCI’dan beklentimiz, 
semalarımızın en öndeki fütursuz ve cesur bekçisi 
olması, isminin hakkını vermesi ve milyonlarca saat 
uçarak milletimize hizmet etmesidir. AKINCI’nın, 
dünyaya nam salan Bayraktar TB2 SİHA’mız gibi 
muharebe doktrinine yeni bir soluk getireceğine ve 
Türk SİHA’larının namını daha da ileriye taşıyacağına 
yürekten inanıyoruz."

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın mesajı Akıncı’nın 
yazılımında

Baykar Teknoloji Lideri Selçuk Bayraktar törende 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a özel bir 
tablo hediye etti.

Tabloda, AKINCI’nın 6 Aralık 2019’daki ilk 
uçuşundan saatler önce uçuş kontrol bilgisayarının 
içindeki gömülü yazılıma eklenen ve Cumhurbaşkanı 
Erdoğan tarafından yazılan mesaj ile mesajın 
bilgisayar dili ile yazılım koduna çevrilmiş hali yer 
aldı. Bayraktar AKINCI TİHA'lar tüm uçuşlarda bu 
mesajın yer aldığı yazılım ile görev yapıyor.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bayraktar AKINCI TİHA 
için yazdığı özel mesajda şu ifadelere yer vermişti:

"İstiklalimiz ve istikbalimiz için hep daha ileriye…
Türkiye, devlet tecrübesi 2 bin 200 yılı aşan bir 
ülkedir. Bu vasfımızı, her dönemde en güçlü, en ileri, 
en etkili siyasi, askeri, ekonomik, toplumsal altyapıyı 
kurmuş olmamıza borçluyuz. Devlet yönetimindeki 
görevlerimiz boyunca, ülkemizi bu tarihi mirasına 
layık seviyeye getirmenin mücadelesini verdik. 
İnancımızı ve neslimizi korumanın yolunun, 
bağımsızlığımıza ve geleceğimize sahip çıkmaktan 
geçtiğini hiç unutmadık.

Maziden atiye kurduğumuz köprü ile Türkiye'yi her 
alanda dünyanın en ileri ülkeleri arasına yükseltmeye 
ahdettik. Bilhassa savunma sanayimizi kendi 
kendimize yeterli hale getirmek için çok çalıştık. 
Karada, denizde, havada ve inşallah uzayda, 
dostlarına güven, düşmanlarına korku veren bir 
Türkiye hedefine odaklandık. Elde ettiğimiz 
başarıyla, Türk milletinin yüksek teknolojiye dayalı 
sistemleri üretme ve kullanma yeteneğini tüm 
dünyaya gösterdik.

BAYRAKTAR serisi silahlı/silahsız insansız hava 
araçları, işte bu gayretin en başarılı eserlerinden 
biridir. Gençlerimizin, demokrasiden ekonomiye ve 
özellikle de teknolojiye kadar her alanda 
kurduğumuz güçlü altyapı üzerinde 2053 ve 2071 
vizyonlarını hayata geçireceklerine yürekten 
inanıyorum. İstiklalimiz ve istikbalimiz için hep daha 
ileriye" diyerek, AKINCI TİHA projesi ile bir üst 
aşamaya geçen bu çalışmada emeği geçen herkesi 
tebrik ediyorum. Rabbim yar ve yardımcımız olsun."

KAYNAK:AA
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Байрактар АКИНЧИ ТИХА вошел в инвентарь
Первая доставка Bayraktar AKINCI TİHA, совершившего свой первый полет 6 декабря 2019 года, силам 
безопасности завершилась церемонией, состоявшейся 29 августа.

Доставка и Церемония выпуска Байрактар Akıncı Тиха , 
который был разработанный на Baykar с отечественными 
и национальными ресурсами в рамках по проекту Akıncı 
осуществляется под руководством Президиума 
оборонной промышленности, была проведена в Bayraktar 
Akıncı Flight Training и Центре тестирования в Чорлу при 
участии президента Реджепа Тайипа Эрдогана.

Согласно заявлению Байкара, первая поставка сил 
безопасности Bayraktar AKINCI TİHA, исследования по 
разработке которого начались в 2017 году и совершили 
первый полет 6 декабря 2019 года, была завершена 
церемонией, состоявшейся в воскресенье, 29 августа 2021 
года.

На церемонии 125 стажеров, которые будут командовать 
Bayraktar AKINCI TİHA и выполнять работы по 
техническому обслуживанию, завершили обучение, 
проведенное Baykar, и закончили его.

Байрактар АКИНЧИ ТИХА, первым вошедший в 
инвентарь, был представлен генеральным директором 
Baykar Халук Байрактаром в присутствии президента 
Реджепа Тайипа Эрдогана, президента оборонной 
промышленности проф. Доктор Он был доставлен 
Исмаилу Демиру. После доставки Халук Байрактар 
представил президенту Эрдогану модель AKINCI.

Президент Реджеп Тайип Эрдоган подписал 3 байрактара 
АКИНЧИ ТИХА, которые были готовы до церемонии. 
После подписания Байкар, который изначально 
разработал AKINCI на национальном уровне, 
сфотографировал его на память перед самолетами с его 
персоналом.

После завершения церемонии вручения и вручения 
дипломов президент Реджеп Тайип Эрдоган, который 
отправился на линию полета со своей делегацией и 
стажерами, наблюдал за демонстрацией полета Bayraktar 
AKINCI TİHA. Президент Эрдоган, который занял место 
пилота, перебравшись на YKİ (наземную станцию 
управления), где находится летный экипаж AKINCI, 
командовал Bayraktar AKINCI TİHA, который некоторое 
время продолжал свой полет в небе.

Около 100 компьютерных систем работают в AKINCI, 
роботизированном летательном аппарате, разработанном 
Baykar с национальным оригинальным дизайном, 
программным обеспечением, авионикой и механикой. 
Bayraktar AKINCI TİHA, взлетная масса которого 
составляет 6 тонн, отличается полезной 
грузоподъемностью 1,5 тонны.

Bayraktar AKINCI TİHA, который сможет выполнять 
задачи с высокой ситуационной осведомленностью 
благодаря национально разработанной РЛС AESA, также 
будет выполнять некоторые задачи, выполняемые 
истребителями F-16 с отечественными боеприпасами 
воздух-воздух, которые он будет нести. С помощью 
радара с синтезированной апертурой (SAR) он сможет 
снимать изображения и передавать их пользователю 
даже в плохих погодных условиях, когда 
электрооптические системы испытывают трудности с 
получением изображений. Платформа самолета, которая 
будет включать в себя метеорологический радар и 
многоцелевой метеорологический радар, будет лидером в 
своем классе с такими возможностями.
«Мы отправляем его в армию, как сына с хной на руке»
Лидер Baykar Technology Сельчук Байрактар, взгляды 
которого были включены в заявление, заявил, что их 
мечты сбылись, и они отправили AKINCI в армию, как 
сына, которого лечили хной.
Байрактар заявил, что они интенсивно боролись за 
каждую технологию, разработанную с самого начала 
национальной кампании по разработке БПЛА, и они 
боролись с менталитетом, который больше всего 
поддерживает усвоенную беспомощность.
Заявив, что Турция входит в тройку лучших стран мира в 
лиге БПЛА с включением AKINCI TİHA в инвентарь, 
Байрактар сказал: «В нашем путешествии, которое 
началось с мини-БПЛА в 2003 году, мы впервые 
получили первый беспилотный летательный аппарат в 
нашей стране. тактический класс. Затем мы привезли в 
нашу страну Bayraktar TB2 S / UAV, оригинальный 
дизайн турецкого инженера, которого ждали даже 
развитые авиационные страны, и который теперь 
подписал экспортные контракты с более чем 10 
странами. Таким образом, «Байкар» получает более 70 
процентов своих доходов от экспорта ». сделал свою 
оценку.
Байрактар подчеркнул, что как техническая группа, 
которая разработала и произвела AKINCI, они не 
рассматривают его как просто высокотехнологичный 
БПЛА, и использовали следующие утверждения:
«Когда мы смотрим на АКИНЧИ, мы видим 
благородный дух и волю нашей нации, которая веками 
никогда не отказывалась от своей свободы и говорила:« 
Мы будем свободными и независимыми в наших небесах 
». Мы искренне верим, что АКИНЧИ, как и наш 
всемирно известный Bayraktar TB2 SİHA привнесет 
новое дыхание в боевую доктрину и еще больше повысит 
репутацию турецких SİHA ».

Послание президента Эрдогана находится в 
программном обеспечении Akıncı
На церемонии руководитель Baykar Technology Сельчук 
Байрактар подарил президенту Реджепу Тайипу 
Эрдогану особую картину.
Таблица включает сообщение, написанное президентом 
Эрдоганом и добавленное во встроенное программное 
обеспечение внутри компьютера управления полетом за 
несколько часов до первого полета AKINCI 6 декабря 
2019 года, а также перевод сообщения на 
компьютерный язык и программный код. Bayraktar 
AKINCI TİHA работают с программным обеспечением, 
содержащим это сообщение, на всех рейсах.
Президент Эрдоган включил следующие заявления в 
свое личное сообщение для Байрактара АКИНЧИ 
ТИХА:
«Мы всегда движемся вперед ради нашей 
независимости и будущего ... Турция - страна с 
государственным опытом, насчитывающим более 2200 
лет. Мы обязаны этой квалификацией тому факту, что 
мы создали самые сильные, самые передовые и самые 
эффективные политические, военные, экономические и 
социальные инфраструктуры в каждый период. На 
протяжении всех наших обязанностей в 
государственном управлении мы изо всех сил пытались 
вывести нашу страну на уровень, достойный этого 
исторического наследия. Мы никогда не забывали, что 
способ защитить нашу веру и поколение - это защитить 
нашу независимость и нашу будущее.
С помощью моста, который мы построили из прошлого, 
мы взяли на себя обязательство поднять Турцию в 
число самых передовых стран мира во всех областях. В 
частности, мы много работали над самодостаточностью 
нашей оборонной промышленности. Мы 
сосредоточились на цели Турции, которая вселяет 
уверенность в своих друзей и страхи своих врагов на 
суше, на море, в воздухе и, надеюсь, в космосе. 
Благодаря достигнутому нами успеху мы 
продемонстрировали всему миру способность турецкой 
нации производить и использовать 
высокотехнологичные системы.
Серия вооруженных / невооруженных беспилотных 
летательных аппаратов BAYRAKTAR - одна из самых 
успешных работ в этом направлении. Я искренне верю, 
что наши молодые люди воплотят в жизнь свои 
видения 2053 и 2071 годов в отношении сильной 
инфраструктуры, которую мы создали во всех областях, 
от демократии до экономики и особенно до технологий. 
Я хотел бы поздравить всех, кто внес свой вклад в эту 
работу, которая вышла на новый уровень с проектом 
AKINCI TİHA, сказав: «За нашу независимость и 
будущее, всегда дальше. Пусть Бог будет нашим 
помощником и помощником».
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Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi Ömüraliyev, Türk iş insanlarına 
çağrıda bulundu
Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi Ömüraliyev, Türkiye ile 1 milyar dolar ticaret hedefine 2-3 yılda ulaşılacağına 
inandığını belirterek, "Türk yatırımcıları ülkemize yatırım yapmaya davet ediyorum." dedi.

ANKARA-(Sivil İnisiyatif Gazetesi)/ Zeliha 
Sorkunlu/ Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi 
Kubanıçbek Ömüraliyev, bağımsızlığının 30'uncu 
yıl dönümünü kutlayacak Kırgızistan'ın, Türkiye ile 
siyasi ve ekonomik alandaki ilişkilerine dair 
açıklamalarda bulundu.

"30 yıl önce Kırgızistan bağımsızlığını kazandığında 
ilk tanıyan ülke Türkiye olmuştur. Kırgız halkı 
bunu biliyor ve değer veriyor. Kırgız halkı ile Türk 
halkının ve Kırgız devleti ile Türk devletinin sadece 
30 senelik değil, binlerce yıllık ilişkileri var. Çünkü 
söz konusu iki kardeş halk; dili, dini, tarihi ve 
kültürü ortak yakın halklardandır. Dolayısıyla 
bizim halklarımızın ilişkilerinin çok uzun tarihe 
sahip olduğunu, iki devletin halkı ve devlet 
adamları da biliyor."

Ömüraliyev, Türkiye ve Kırgızistan arasında 30 yıl 
boyunca 100'ü aşkın anlaşma imzalandığını ve çok 
sayıda üst düzey temas gerçekleştirildiğini 
kaydederek, bunlardan sonuncusunun, haziranda 
Kırgızistan Cumhurbaşkanı Sadır Caparov'un 
Türkiye ziyaretiyle gerçekleştiğini söyledi.

Ziyarette Kırgızistan-Türkiye Yüksek Düzeyli 
Stratejik İşbirliği Konseyi'nin (YDSK) 5. 
toplantısının düzenlediğini ve çeşitli anlaşmaların 
imzalandığını hatırlatan Ömüraliyev, "Bu resmi 
ziyaret çerçevesinde düzenlenen YDSK'nın 5. 
toplantısı ve diğer faaliyetler, son zamanlarda iki 
devletin ilişkilerinin ilerlemesi ve dostluğunun bir 
göstergesidir." dedi.

Kırgızistan ve Türkiye'nin ticaret hacminde hedef 
1 milyar dolar

Türkiye ve Kırgızistan arasındaki ekonomik ve 
ticari ilişkilere de değinen Ömüraliyev, "İki devlet 
arasındaki ticari ve ekonomik ilişkilerimiz iyi. 
Geçen sene ticaret hacmi 507 milyon dolara ulaştı. 
Bu ticaret hacmi zaman geçtikçe artmaktadır ve iki 
devletin liderleri YDSK'nın son toplantısında bu 
miktarı 1 milyar dolara çıkarma maksadını 
vurguladı. Gelecek 2-3 yılda bu maksadın da 
gerçekleştirileceğine inanıyorum." şeklinde konuştu.

Büyükelçi Ömüraliyev, Türkiye ve 
Kırgızistan arasında ticari ve ekonomik 
ilişkileri ilerletmek için Hükümetlerarası 
Karma Ekonomik Komisyonu'nun (KEK) 
bulunduğuna ve komisyonun 10. 
toplantısının bu ay Bişkek'te 
düzenleneceğine dikkati çekerek, son KEK 
toplantısında iki ülke arasında Eylem 
Planı'nı içeren protokolün onaylandığını 
anımsattı.

Ömüraliyev, büyükelçiliğin çeşitli 
görüşmelerle Türkiye'deki iş insanlarına 
Kırgızistan'daki ekonomik ve ticari durumu 
anlattığını aktararak, "İki devlet arasındaki 
ticari ve ekonomik ilişkileri iyileştirme, 
ortak şirketler kurma ve yatırım çekme 
konusunda çok çalışıyoruz. 

Ayrıca yeni tip koronavirüs (Kovid-19) 
salgını sırasında böyle işleri elektronik 
ortamda ve video-konferans yoluyla 
gerçekleştirmekteyiz. Bu sayede son iki 
yılda ticaret ve yatırım hacmi de artmış 
bulunuyor." ifadelerini kullandı.

Kırgızistan'da, yatırım çekmek ve 
yatırımları korumak için "Yatırımların 
Teşviki ve Korunması Bakanlığı" 
kurulduğuna işaret eden Büyükelçi 
Ömüraliyev, "Bu konuda özel olarak yüksek 
düzeyli devlet kurumunun oluşturulması, 
bizim tarafımızdan yatırıma verilen önemi 
göstermektedir. 

Yatırım çekme konusundaki diğer bir 
gerekçe Kırgızistan'da vergilerin sayısının 
az ve miktarının düşük olmasıdır." 
değerlendirmesinde bulundu.

Büyükelçi Ömüraliyev, Türk ve Kırgızistanlı 
iş insanlarına iki devlet arasında 90 güne 
kadar vizesiz rejim uygulandığını ve 
Kırgızistan'da iş kurmak isteyenlere özel 1-2 
senelik vize verildiğini kaydederek, "En az 
130 bin dolar yatırım yapanlara özel yatırım 
vizeleri verilmektedir. Ayrıca bizim ülkede 
Kırgızistan vatandaşı ya da yabancı olmasına 
bakılmaksızın bir kişi, iki gün içerisinde 
kurduğu şirketi resmi olarak kaydettirip 
çalışmaya başlayabilir." dedi.

"Türk yatırımcıları ülkemize yatırım 
yapmaya davet ediyorum"

Büyükelçi Ömüraliyev, ülkesindeki 
"Kırgızistan Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi 
(GTS)" çerçevesinde, Kırgızistan'dan Avrupa 
Birliği'ne 6 bin 200, ABD'ye de 3 bin 500 
ürünün gümrük vergisiz ihraç edilebildiğini 
anlatarak, böyle bir imkanın Kırgızistan'ın 
komşularında bulunmadığına dikkati çekti.

Ömüraliyev, "Türk yatırımcıları ülkemize 
yatırım yapmaya davet ediyorum. Kırgızistan 
ile beraber Rusya, Kazakistan, Belarus ve 
Ermenistan'ın üye olduğu Avrasya Ekonomik 
Birliği bulunmaktadır. Bu 180 milyon nüfuslu 
5 devlete de, Kırgızistan'da üretilen mallar 
gümrük vergisiz satılabilir." diye konuştu.

Türkiye ile ikili ilişkilerin tesisinin ardından 
Kırgız vatandaşların eğitim almak, yaşamak ve 
çalışmak için Türkiye'ye geldiğini dile getiren 
Ömüraliyev, "Şu anda ise 11 binden fazla 
vatandaşımız Türkiye'nin vatandaşlığını alarak 
çalışıyor ayrıca (Türkiye'de) 1791 öğrencimiz 
bulunmaktadır. Bunun dışında 10 bine yakın 
vatandaşımız, Türkiye'de, çalışma izniyle 
istihdam ediliyor, çoğu hizmet sektöründe 
çalışmaktadır." ifadelerini kullandı.

Ömüraliyev, Kovid-19 salgını sürecinde 
Türkiye'nin Kırgızistan'a yeni tip koronavirüs 
(Kovid-19) PCR testi, oksijen konsantratörü 
gibi malzemelerle elinden gelen yardımı 
sağladığına işaret ederek, "Böyle zor günlerde 
biz, Türkiye'nin Dışişleri Bakanlığı, İçişleri 
Bakanlığı gibi devlet kurumları, Türk Hava 
Yolları, Pegasus ve diğer şirketlerle 3 binden 
fazla vatandaşımızı ülkemize gönderebildik. 
Bundan dolayı Türkiye'ye teşekkür ediyorum." 
dedi.

Kırgızistan ile Türkiye arasındaki kültürel ve 
insani ilişkilere de değinen Ömüraliyev, bu 
alanda en önemli faaliyetlerden birinin "Dünya 
Göçebe Oyunları" olduğunu, bu oyunların 
4'üncüsünün gelecek yıl İznik'te 
gerçekleştirileceğini belirtti.

Ömüraliyev, son iki ayda Ankara ve diğer 
şehirlerde Kırgızistan'ın bağımsızlığının yıl 
dönümü vesilesiyle faaliyetler yaptıklarını 
kaydederek, bu kapsamda Ankara'nın 
Keçiören ilçesinde Manas heykelinin 
açılacağını belirtti.
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Чрезвычайный и Полномочный Посол Кыргызской Республики 
в Турецкой Республике Кубанычбек Омуралиев призвал 
турецких бизнесменов.
Чрезвычайный и Полномочный Посол Кыргызской Республики в Анкаре Омуралиев, отметив свою веру с то, 
что цель торговли с Турцией в 1 миллиард долларов будет достигнута через 2-3 года, сказал: «Я приглашаю 
турецких инвесторов инвестироваь в нашу страну».

Анкара-( Газета "Гражданская инициатива")/Зелиха 
Соркунлу/ Чрезвычайный и Полномочный Посол 
Кыргызской Республики в Анкаре Кубанычбек Омуралиев, 
сделал заявления об отношениях в политической и 
экономической сферах Кыргызстана, который будет 
отмечать 30-летие своей независимости, с Турцией.

«30 лет назад, когда Кыргызстан обрел свою независимость, 
первой страной, признавшей ее, была Турция. Кыргызский 
народ это знает и ценит. Кыргызский народ и турецкий 
народ, а также Кыргызское государство и Турецкое 
государство связывают не только 30-летние отношения, 
они имеют тысячи летние отношения. Так как эти два 
братских народа являются народами с общим языком, 
религией, историей и культурой. Таким образом, народы и 
государственные деятели двух стран знают, что отношения 
между нашими народами имеют давнюю историю».

Отметив, что за 30 лет между Турцией и Кыргызстаном 
было подписано более 100 соглашений и было проведено 
множество встреч на высшем уровне, Омуралиев сказал, 
что последнее из них было реализовано в июне, с визитом 
президента Кыргызстана Садыра Жапарова в Турцию.

Омуралиев, который напомнил, что в ходе визита было 
проведено 5-е заседание Высшего совета стратегического 
сотрудничества между Кыргызстаном и Турцией и были 
подписаны различные соглашения, сказал: «5-е заседание 
Высшего совета стратегического сотрудничества между 
Кыргызстаном и Турцией и другие мероприятия, 
организованные в рамках этого официального визита, в 
последнее время являются знаком прогресса отношений и 
дружбы между двумя государствами».

Цель по объему торговли Кыргызстана и Турции - 1 
миллиард долларов.

Омуралиев, который также коснулся экономических и 
торговых отношений между Турцией и Кыргызстаном, 
выразился следующим образом. «Наши торгово-
экономические отношения между двумя странами 
хорошие. В прошлом году объем торговли достиг 507 
миллионов долларов. Этот объем торговли со временем 
увеличивается и на последнем заседании Высшего совета 
стратегического сотрудничества между Кыргызстаном и 
Турцией, лидеры двух государств подчеркнули цель 
увеличить эту суммы до 1 миллиарда долларов. Я верю, что 
эта цель будет реализована в ближайшие 2-3 года».

Посол Омуралиев обратив внимание на то, что существует 
Совместная межправительственная комиссия для 
улучшения торгово-экономического сотрудничества между 
Кыргызстаном и Турцией и, что 10-е заседание комиссии 
состоится в Бишкеке в этом месяце, напомнил, что 
протокол, содержащий План действий между двумя 
странами был одобрен на последнем заседании совместной 
межправительственной комиссии. 

Отметив, что посольство посредством 
различных встреч рассказывает об 
экономической и коммерческой ситуации в 
Кыргызстане бизнесменам в Турции, Омуралиев 
сказал: «Мы прилагаем все усилия в плане 
улучшения торговых и экономических 
отношений между двумя странами, создания 
совместных компаний и привлечения 
инвестиций. Кроме того, во время пандемии 
нового типа коронавируса (Ковид-19), мы 
проводим такие работы в виртуальной среде и с 
помощью видеоконференций. Благодаря этому, 
за последние два года увеличился объем 
торговли и инвестиций».

Посол Омуралиев, подчеркнувший, что в 
Кыргызстане было создано «Министерство по 
продвижению и защите инвестиций» для 
привлечения и защиты инвестиций, сказал: «В 
этом отношении, создание государственного 
учреждения высшего уровня, демонстрирует 
важность, которую мы придаем инвестициям. 
Еще одна причина в плане привлечения 
инвестиций заключается в том, что в 
Кыргызстане мало налогов и небольшие ставки».

Отмечтив, что бизнесмены Турции и 
Кыргызстана имеют безвизовый режим между 
двумя государствами на срок до 90 дней, а тем, 
кто хочет начать бизнес в Кыргызстане, 
выдается специальная виза на 1-2 года, посол 
Омуралиев  сказал: «Специальные 
инвестиционные визы выдаются тем, кто 
инвестирует не менее 130 тысяч долларов. Также 
в нашей стране, независимо от того, гражданин 
Кыргызстана или иностранец, человек может 
официально зарегистрировать свою компанию в 
течение двух дней и приступить к работе».

«Я приглашаю турецких инвесторов 
инвестировать в нашу страну»

Посол Омуралиев, рассказывая о том, что в 
рамках «Всеобщей системы преференций (ВСП
+)» в его стране, из Кыргызстана без 
таможенных пошлин могут быть 
экспортированы 6 тысяч 200 товарных позиций 
в Европейский Союз, 3 тысячи 500 в США, 
обратил внимание на то, что у соседей 
Кыргызстана нет такой возможности. 

«Я приглашаю турецких инвесторов 
инвестировать в нашу страну. Существует 
Евразийский экономический союз, членами 
которого наряду с Кыргызстаном являются 
Россия, Казахстан, Беларусь и Армения. 
Товары, произведенные в Кыргызстане, могут 
продаваться без таможенных пошлин в этих 5 
странах, с населением 180 миллионов», сказал 
Омуралиев.

Омуралиев, который отметил, что после 
установления двусторонних отношений с 
Турцией, граждане Кыргызстана приехали в 
Турцию учиться, жить и работать, сказал 
следующее: «В настоящее время более 11 тысяч 
наших граждан работают, получив турецкое 
гражданство, а также (в Турции) находится 
1791 студентов. Помимо этого, около 10 тысяч 
наших граждан трудоустраиваются в Турции с 
разрешением на работу, большинство из них 
работают в сфере услуг».

Отметив, что во время пандемии Ковид-19, 
Турция предоставила всевозможную помощь 
Кыргызстану предоставлением таких 
материалов как ПЦР-тесты для нового типа 
коронавируса (Ковид-19), кислородный 
концентратор, Омуралиев сказал: «В такие 
тяжелые дни, с помощью таких 
государственных органов как Министерства 
иностранных дел Турции, Министерство 
внутренних дел Турции, с помощью Турецких 
Авиалиний, Пегасус и других компаний мы 
смогли отправить в нашу страну более 3000 
наших граждан. Я благодарю Турцию за это».

Коснувшийся также культурных и 
гуманитарных отношений между 
Кыргызстаном и Турцией, Омуралиев 
отметил, что одним из наиболее важных 
мероприятий в этой области являются 
«Всемирные игры кочевников», и что 4-е игры 
в следующем году пройдут в Изнике.

Подчеркнув, что в последние два месяца они 
проводят мероприятия в Анкаре и других 
городах по случаю годовщины независимости 
Кыргызстана, Омуралиев заявил, что в этом 
контексте памятник Манасу будет открыт в 
районе Кечиорен, города Анкара.
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